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1.  Åben spørgetid (2019-0003038)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Facadebeplantning

Lederen af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn, Marianne Spang Bech, orienterede om blanketten
på kommunens hjemmeside om, hvordan man får tilladelse til facadebeplantning.

 

Renholdelse

En borger spurgte om, hvad det koster at renholde de forskellige dele af Indre By.
Bent Lohmann svarede, at man på Københavnerkortet kan få et overblik over, hvor
kommunen renholder private fortovsarealer.
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2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2019-0003049)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 13. december 2018.

2. at Indre By Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 13. december 2018.

Endvidere skal lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referat

Referaterne drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.
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Beslutning

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 13.
december 2018.

2. Lokaludvalget godkendte, at Dansk Center for Lys fordeler støtten fra lokaludvalget, der skulle
bruges på signaturværket "Den Cyklende Midgårdsorm", til andre lysværker, der sættes op i
Indre By under Lysfestivalen 2019. Se bilaget.

3. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde.
4. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af

dagsordenen" godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende sager på dagsordenen:
17. Puljeansøgninger, januar 2019
18. Status på lokaludvalgets 2018-pulje, januar 2019
19. Status på lokaludvalgets 2019-pulje, januar 2019.

 

Bilag
1. Referat af lokaludvalgets møde den 13. december 2018 (ikke på papir)
2. Puljeansøgningen -Signaturværker til Copenhagen Light Festival 2019 (uddelt i
lokaludvalgsmødet)
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3.  Orientering om Metropolis-projektet (2019-0002514)

Indre By Lokaludvalg skal tage en orientering fra Københavns Internationale Teater om
Metropolis-projektet til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager en mundtlig orientering fra Københavns Internationale Teater om
Metropolis-projektet til efterretning.

2. at Indre By Lokaludvalg drøfter lokaludvalgets rolle i projektet.
3. at Indre By Lokaludvalg beslutter anbefalinger til Københavns Internationale Teater  vedr.

Metropolis i Indre By.

Problemstilling

Den 6. november 2018 var Københavns Internationale Teater vært for et møde for lokaludvalg og
områdefornyelser om dets Metropolis-projekt. Fra Indre By Lokaludvalg deltog Gunna Starck og Sally
Mountfield. I lokaludvalgets møde den 8. november 2018 orienterede de kort lokaludvalget om
projektet.

Københavns Internationale Teater sendte den 9. november 2018 en mail til mødedeltagerne med
forslag om at holde møder i de forskellige bydele om projektet.

Løsning

Formanden og sekretariatet har aftalt med Københavns Internationale Teater, at det i lokaludvalgets
møde den 10. januar 2019 orienterer lokaludvalget om Metropolis-projektet. I bilaget ses power
point-præsentationen, som Københavns internationale Teater viste i mødet den 6. november 2018.

Formanden foreslår,

• at lokaludvalget tager orienteringen til efterretning.
• at lokaludvalget drøfter lokaludvalgets rolle i projektet.
• at lokaludvalget beslutter anbefalinger til Københavns Internationale Teater  vedr. Metropolis i

Indre By.

Der afsættes op til 30 minutter til dette punkt på dagsordenen.
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

 

Beslutning

1. Lokaludvalget tog en mundtlig orientering fra Københavns Internationale Teater om
Metropolis-projektet til efterretning.

2. Lokaludvalget drøftede Metropolis-projektet. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:
• Man kan kunstnerisk tage fat på problemerne i Indre By vedr. nattelivet og vise, at der bor

folk i nattelivsområderne.
• Man kan kunstnerisk vise, hvordan der under hensyntagen til beboerne kan festes i

gaden, fx med lydløs disco-arrangementer.
• Man kan kunstnerisk vise det andet liv i Middelalderbyen, ud over brugernes liv i

Middelalderbyen.
• Man kunstnerisk gøre folk bevidst om klimaplanen og dens målsætninger for trafikken, og

herunder fremme andre trafikformer end biltrafik.
• Man kunstnerisk vise, hvad turisme i København er eller bør være, nemlig mellemfolkelig

kulturudveksling og mødet med danskere.
• Man kan lave en kunstevent med rullekufferter.
• Man kan kunstnerisk spørge folk, hvorfor de holder i bilkø.

3. Lokaludvalget besluttede at nedsætte en ad hoc-kontakt gruppe vedr. Metropolis-projektet.
4. Lokaludvalget udpegede Kjeld A. Larsen, Jep Loft, Jacob Fenger, Lise Smørum, Marietta

Bonnet og Bent Lohmann til kontaktgruppen vedr. Metropolis-projektet.

 

Bilag
Power point-præsentation: Metropolis og København
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4.  Høringssvar om revision af ”Forskrift for udendørs musikarrangementer i Københavns
Kommune”. (2019-0002534)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte et høringsvar til Teknik- og Miljøforvaltningen om revision af
”Forskrift for udendørs musikarrangementer i Københavns Kommune”.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender høringsvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen om revision af
”Forskrift for udendørs musikarrangementer i Københavns Kommune”, der fremgår af
løsningsafsnittet.

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen har udarbejdet et udkast til revision af "Forskrift for udendørs
musikarrangementer i Københavns Kommune". Se bilaget.

Teknik- og Miljøudvalget besluttede den 17. december 2018 at sende udkastet i høring med henblik
på endelig vedtagelse i Borgerrepræsentationen primo 2019. Svarfristen er den 5. februar 2019.

I forbindelse med vedtagelsen afgav Enhedslisten, Radikale Venstre, Socialdemokratiet og
Socialistisk Folkeparti følgende protokolbemærkning: "Partierne mener, at det er vigtigt at finde en
balance, som tilgodeser både udendørs musikarrangementer og tilværelsen for byens borgere. Det
har vi forsøgt med udkastet til en ny forskrift, men vi ser også frem til at modtage svar i den
kommende høring, så vi kan høre, om vi har fundet den rette balance".

Teknik- og Miljøforvaltningen skriver, at formålet med revisionen er at tilpasse de
opmærksomhedspunkter, der har vist sig i forbindelse med 1-årsevalueringen i foråret 2018, idet
der særligt er følgende opmærksomhedspunkter:

• Forskriften skal gælde for alle arrangementer med musikafspilning og offentlig adgang.
• Der sættes start- og sluttidspunkter på musikafspilning på alle offentligt tilgængelige udendørs

arealer. Også de statsejede eller privatejede pladser og parker med offentlig adgang.
• Der er fastsat specifikke støjgrænser og begrænsninger for varighed for ca. 60 udvalgte

lokaliteter.
• Som noget nyt reguleres alle øvrige steder med en generel støjgrænse på 70 dB(A), der i

særlige tilfælde kan hæves til 80 dB(A). Denne grænse gælder nu også på statsejede eller
privatejede pladser og parker med offentlig adgang.
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• Krav om anmeldelse af alle arrangementer med musik med offentlig adgang - også på
statsejede eller privatejede pladser og parker med offentlig adgang.

• Skt. Hans Aften og Nytårsaften undtages forskriftens bestemmelser.

I udkastets bilag 1 er der reguleringsparametre for følgende specifikke lokaliteter i og omkring Indre
By:

• Axeltorv
• Bibliotekshaven
• Bølgen, Kalvebod Brygge
• Charlottenborg Kunsthal
• Christiansborg Ridebane
• Christiansborg Slotsplads
• Churchill Parken
• Designmuseets have
• Frue Plads
• Gammeltorv
• Gråbrødretorv
• Havnegade v. Nationalbanken
• Højbro Plads
• Israels Plads
• Kastellet
• Knippelsbro, under broen
• Kongens Have
• Kongens Nytorv
• Kultorvet
• Nikolaj Plads
• Nyhavn
• Nytorv
• Ofelia Plads
• Refshaleøen
• Regnbuepladsen
• Søren Kierkegaards Plads
• Ørstedsparken
• Østre Anlæg

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget sender følgende høringssvar til Teknik- og Miljøudvalget:

"Det er med behersket glæde, at Indre By Lokaludvalg har læst udkastet til revision af "Forskrift for
udendørs musikarrangementer i Københavns Kommune". Vi læser udkastet som en delvis
imødekommelse af de synspunkter, som vi og Indre Bys borgere har fremført i de tidligere
høringsrunder om musikforskriften.

Lokaludvalget har følgende bemærkninger til udkastet:
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Til §3: 

• For arrangementer på kommunale arealer skal "arrangøren" defineres som den, der har
kommunens tilladelse til at afholde arrangementet. Kommunens skal i sin tilladelse til
arrangementet omtale vilkårene, der fremgår af forskriften for udendørs musikarrangementer. 

• For arrangementer på statens arealer skal "arrangøren" både defineres som den styrelse i
staten, der står for driften af arealet, og den juridiske person, der har statens tilladelse til at råde
over statens areal til arrangementet. Staten skal tage ansvar for arrangementer på statens
arealer.

• For arrangementer på offentligt tilgængelige private arealer skal "arrangøren" både defineres
som den, der ejer og står for driften af arealet, og den juridiske person, der har ejerens
tilladelse til at råde over det private areal til arrangementet. De private ejere af offentligt
tilgængelige arealer skal tage ansvar for arrangementer på deres arealer.

Til §4:

• I udkastet skriver forvaltningen, at forskriften gælder for udendørs musikarrangementer, hvor
der er offentlig adgang. "Offentlig adgang" kan forstås som gratis arrangementer. For en god
ordens skyld bør det nævnes, at forskriften også gælder for arrangementer med entré.

• I udkastet bruger forvaltningen udtrykket "afspilles musik". Det kan forstås som musik, der ikke
spilles live - og dermed vil musikforskriften ikke omfatte livemusik!. Vi foretrækker, at man
skriver "spilles musik".

• Hvad er begrundelsen for at undtage Skt. Hans Aften? Skt. Hans Aften skal omfattes af
forskriften og arrangementer Skt. Hans Aften skal indgå i reguleringsparametrene for specifikke
lokaliteter.

Til § 6, stk. 3 sammenholdt med § 9 og med bilag 1 "Reguleringsparametre for specifikke lokaliteter":

• Det skal klart fremgå af forskriften, at lydprøver tæller med i musikarrangementet for så vidt
angår tidspunkt, varighed, sluttidspunkt og forventet støjniveau ved nærmeste beboelse. 

• Der skal klart fremgå af forskriften, at lydprøver dagen før en arrangementsdag tæller med som
en særskilt arrangementsdag i beregningen af årligt max. antal dage med musikarrangementer
i "Reguleringsparametre for specifikke lokaliteter".

• Rådhuspladsen skal ikke være undtaget fra de generelle regler. Der skal fastsættes et loft for
max. antal dage med musikarrangementer på Rådhuspladsen, et loft for varigheden af
arrangementer på Rådhuspladsen samt et loft for højeste støjniveau ved nærmeste
beboelsesfacade, fx i beboelseskvarteret bag Rådhuspladsen.

Til §7:

• Hvad er begrundelsen for, at man i nogle tilfælde vil tillade op til 80 dB(A)? Med en sådan
passus holdes borgerne i uvished om, hvad der er gældende ret. Der bør være én max.
grænse, fx 70 dB(A) men gerne lavere.

Til § 10:
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• Forskriften tager hverken højde for, at lyd fra udendørs musikarrangementer forstærkes i smalle
gader med høje ejendomme, forplanter sig i ejendomme eller spredes langt over vand.
Forvaltningen bør forholde sig til de nævnte problemstillinger.

Til § 12 sammenholdt med § 16, nr. 6:

• Hvordan vurderer forvaltningen, om en arrangør har undladt at orientere naboer og andre? 

Til § 13:

• Hvordan defineres "i særlige tilfælde"? Paragraffen skal uddybes med bemærkninger om hvilke
dele af forskriften, der i særlige tilfælde kan dispenseres fra, og hvilke dele af forskriften, der
under ingen omstændigheder kan dispenseres fra.

Til Bilag 1 - Reguleringsparametre for specifikke lokaliteter:

• Umiddelbart er det lokaludvalgets indtryk, at max. antallet af arrangementer på lokaliteter i Indre
By er for højt for  en række af nævnte lokaliteter og også samlet set. 
Der er ikke taget højde for, at der generelt er et højt aktivitetsniveau i byrummet i store dele af
Indre By. 
Der er heller ikke taget højde for, at mange af lokaliteterne ligger i et beboelseskvarter.
Derudover har flere af lokaliteterne en rekreativ funktion. Her bør antallet af
musikarrangementer holdes på et minimum.
Endelig er der ikke taget højde for, at der er anden støj i forbindelse med udendørs
musikarrangementer, sportsarrangementer osv., ikke mindst støj fra nyhedshelikoptere og
politiets helikoptere.

• Flere af lokaliteterne anvendes af gademusikanter - med eller uden tilladelse. Det gælder fx
Kultorvet. Gademusikanterne bør tælles med i antallet af max. dage med musikarrangementer.

• Christiansborg Slotsplads: Der skal være et loft over antal dage med arrangementer, hvor der
spilles musik. Der er beboelse overfor slotspladsen.

• Gammeltorv og Nytorv skal regnes som én lokalitet. Max. antal dage med musikarrangementer
på de to pladser er sat alt for højt; særligt henset til, at beboerne i kvartererne omkring
pladserne også skal lægge øre til arrangementerne på Rådhuspladsen og
Regnbuepladsen. Beboelseskvarterne omkring pladserne er tillige et nattelivsområde.

• Ørstedsparken og Østre Anlæg: Lad dem fungere som park og naturområde. Antallet af
musikarrangementer og varigheden af arrangementerne er for højt. Det skal holdes på et
minimum.

• Botanisk Have bør tages med i oversigten, nu da Statens Naturhistoriske Museum tillader
musikarrangementer i haven.

• Nedenstående lokaliteter er ikke nævnt i oversigten. Det tager vi som udtryk for, at man ikke vil
tillade udendørs musikarrangementer de pågældende steder.

• Amagertorv
• Bryghuspladsen ved BLOX
• Dosseringerne
• Dronning Louises Bro
• Gl. Strand
• Jarmers Plads
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• Nationalmuseet
• Sankt Annæ Plads
• Thorvaldsens Plads

 

Derudover henviser vi til bemærkningerne i høringssvarene, som lokaludvalget sendte til
forvaltningen i maj og i oktober 2018 - vedlagt.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har besluttet høringssvaret, sender sekretariatet det til Teknik- og
Miljøforvaltningen.

Beslutning
Til mødet forelå et papir med ændringsforslag fra Bent Lohmann med yderligere forslag
til høringssvaret. Se ændringsforslagene nederst.

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at det i høringssvaret skal betones,
at der fortsat er en ubalance mellem antal lokaliteter i Indre By og antal lokaliteter i andre bydele i
bilag 1 "Reguleringsparametre for specifikke lokaliteter" for dermed at gøre opmærksom på at
beboelsesområderne i Indre By fortsat vil være belastet af udendørs musikarrangementer..

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Lotte Juul Nielsen om, at det i høringssvaret skal
bemærkes, at ønsket om at sprede udendørs musikarrangementer til hele kommunen ikke
gennemføres med den foreliggende forskrift.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Sally Mountfield om, at lokaludvalget beder om,
at forskriften evalueres efter et år.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget beder om, at
evalueringen skal omfatte en høring af borgerne, hvor der efterspørges forbedringsforslag.
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Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Ole Bang om, at lokaludvalget spørger om, hvorfor
Havnegade v. Nationalbanken er kommet på listen "Reguleringsparametre for specifikke lokaliteter",
idet promenaden i Havnegade burde være på.

Lokaludvalget tiltrådte følgende ændringsforslag fra Bent Lohmann med yderligere forslag til
høringssvaret:

Til § 7:

• Lokaludvalget foreslår, at der udarbejdes et bilag til forskriften med en oversigt over lokaliteter,
hvor der ikke gives tilladelse til udendørs musikarrangementer.

Til § 8:

• Støjgrænserne bør fastsættes efter, at det skal være muligt for naboerne at kunne opretholde
en dagligdag og sikre deres nattesøvn uden gener fra udendørs musikarrangementer. 

• Støjgrænserne børe være differentieret i forhold til dag, aften og nat, og i forhold til om
lokaliteten ligger ved vandet, ligger i et beboelseskvarter osv.  

Til §12:

• Forskriften skal indeholde en klar definition af ”naboer og andre nærtboende”. 

• Lokaludvalget foreslår, at i tilladelsen til et udendørs musikarrangement indsætter forvaltningen
et kort over området, hvor der skal orienteres. 

• Lokaludvalget foreslår, at tilladelser til udendørs musikarrangementer lægges på kommunens
hjemmeside, så borgerne er orienteret om vilkårene for et givet arrangement. 

Til § 16:

• Lokaludvalget foreslår, at der udarbejdes et bilag til forskriften med en uddybning af hvilken
straf, man risikerer ved at overtræde bestemmelserne.

Til Bilag 1 - Reguleringsparametre for specifikke lokaliteter:

• Der er ikke taget højde for, at der generelt er et højt aktivitetsniveau i byrummet i store dele af
Indre By. 

I stedet:

• Der er ikke taget højde for, at der generelt er et intenst byliv i store dele af Indre By, som til tider
er belastende for beboerne. Fx natteliv, mængden af turister, mængden af arrangementer,
gademusikanter, udendørs restaurations- og caféliv, stadehandel, foodtrucks, trafik mm.
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• 28 af de 63 lokaliteter på listen ligger i Indre By. Alle de nytilføjede lokaliteter ligger i eller ved
Indre By. Dette illustrerer, at det fortsat er forvaltningens intention at placere uforholdsmæssige
mange arrangementer i eller ved vores bydel. 

• Når der tilføjes 7 nye lokaliteter i eller ved Indre By, skal 7 andre lokaliteter i Indre By tages af
listen.
 

• Langt de fleste udendørs musikarrangementer i Indre By foregår i sommermånederne, hvor
bylivet i byrummet i forvejen er belastende højt for beboerne. Lokaludvalget foreslår derfor et
reguleringsparameter, som kan modvirke koncentrationen af arrangementer om sommeren.
 

• Christiansborg Slotsplads og Christiansborg Ridebane: Lyd fra arrangementer på slotspladsen
og ridebanen bevæger sig langt omkring. Da ejendommene i beboelseskvartererne omkring
Christiansborg står på pæle, forplanter lyden sig ind i boligerne.
 

• Højbro Plads: Lokaludvalget foreslår, at der på denne lokalitet tillades få udendørs
musikarrangementer. Lyd fra arrangementer på pladsen bevæger sig langt omkring. Da
ejendommene i beboelseskvartererne ved pladsen står på pæle, forplanter lyden sig ind i
boligerne.
 

• Hvad er grunden til, at man vil tillade 80 DB(A) på Nytorv? Det er et beboelseskvarter.
 

• Nedenstående lokaliteter er ikke nævnt i oversigten. Det tager vi som udtryk for, at man ikke vil
tillade udendørs musikarrangementer de pågældende steder.

◦ Amagertorv
◦ Bryghuspladsen ved BLOX
◦ Dosseringerne
◦ Dronning Louises Bro
◦ Gl. Strand
◦ Jarmers Plads
◦ Nationalmuseet
◦ Nybrogade
◦ Sankt Annæ Plads
◦ Thorvaldsens Plads
◦ Vandkunsten

Afslutning på høringssvaret:

• Lokaludvalget beder om, at vi, Teknik- og Miljøudvalget og Borgerrepræsentationen får et
notatet om, hvordan forskriften skal håndhæves, og om hvilke ressourcer forvaltningen har til
det.

 

Lokaludvalget godkendte høringsvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen om revision af ”Forskrift for
udendørs musikarrangementer i Københavns Kommune”, der fremgår af løsningsafsnittet, med de
tiltrådte ændringsforslag.

Side 13



Bilag
1. Høringsbrev
2. Høringsudkast til ny forskrift for udendørs musikarrangementer
3. Lokaludvalgets høringssvar maj 2018: Input til evaluering af Forskrift for Udendørs
Musikarrangementer.
4. Formandens foreløbige høringssvar oktober 2018: Egnede steder til at afholde arrangementer.
5. Lokaludvalgets høringssvar oktober 2018: Egnede steder til at afholde arrangementer.
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INDRE BY LOKALUDVALG

5.  Høringssvar om monument for Inger Christensen i Østre Anlæg (2019-0002520)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen vedr. et forslag om
at opsætte et monument for digteren Inger Christensen i Østre Anlæg.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter forslaget om at opsætte et monument for digteren Inger
Christensen i Østre Anlæg på baggrund af tilkendegivelserne fra lokaludvalgsmedlemmer og
-suppleanter, der fremgår af løsningsafsnittet.

2. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger formanden til skrive og sende Teknik- og Miljøforvaltningen
et høringssvar om forslaget på baggrund af de bemærkninger, lokaludvalget måtte have til
sagen i lokaludvalgsmødet den 10. januar 2019.

Problemstilling

Den 6. december 2018 sendte Teknik- og Miljøforvaltningen et forslag til skulptur for digteren Inger
Christensen i høring i lokaludvalget og i Billedkunstudvalget (der nu hedder Rådet for Visuel Kunst).
Forslaget er fra Creator Projects, som er et kunst- og kulturbureau. Creator Projects ønsker
skulpturen opstillet i Østre Anlæg. Kunstneren Kaare Golles har udarbejdet en gipsmodel som et
udkast til en skulptur. Se bilaget.

Det fremgår af forslaget, at skulpturen er for Inger Christensen – og ikke af Inger
Christensen. Creator Projects skriver, at hun var beskeden og at hun ikke brød sig om særlig fokus
på hendes person, men at hun udtrykte sig og levede gennem sine digte som en adskilt del af hende.
Den bærende tanke med skulpturen er derfor at ”indfange” hendes digtning; lidt tilsvarende Rodin’s
skulptur af Balzac, der forsøger at indfange forfatterens persona snarere end hans fysiske lighed.

Den siddende figur med draperede klæder indfanger styrken, skrøbeligheden og skønheden i Inger
Christensens digte, skriver Creator Projects. Figuren har en forbindelse til kvinderne i det østlige
pediment i Parthenon frisen, hvor kvinderne er skildret med enormt meget kraft og autoritet uden
differentiering mellem mand og kvinde. På samme måde ønsker kunstneren Golles at skabe et
værdigt billede af Inger Christensens digte, der ligesom de græske statuer er hævet over tid og sted.
Golles foreslår, at skulpturen støbes i bronze.

Teknik- og Miljøforvaltningen har bedt om svar hurtigst muligt.

Løsning
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Tilkendegivelser fra lokaludvalgsmedlemmer og -suppleanter

Flere lokaludvalgsmedlemmer og -suppleanter har kommenteret sagen: 

Lokaludvalgsmedlem Hans-Henrik T. Ohlsen:
"Det er dog en glimrende ide! Hun boede til sin død i en lejlighed på hjørnet af Stockholmsgade lige
overfor Østre Anlæg, så det er en oplagt placering."

Lokaludvalgsmedlem Kjeld A. Larsen:
"Hvorfor Inger Christensen skal skildres i form af en tung skulptur i klassisk romersk stil, uden hoved
og ene arm, giver kunstneren ingen forklaring på, så jeg har svært ved at forstå intentionen med
værket - der er ikke noget sommerfugleagtigt over dette forslag til et værk."

Lokaludvalgsmedlem Lise Smørum:
"Jeg er meget begejstret for ideen, både udtryk og placering. Det er vigtigt, at der kommer en
forklaring til skulpturen på stedet, da figuren ikke ligner hende, eller skal gøre det."

Lokaludvalgssuppleant Birgitte Amdisen:
"Jeg synes at Inger Christensen skal have et synligt eftermæle, gerne en skulptur, stele eller lign.
Hun var et begavet, vidende og dannet menneske. Hendes forfatterskab er uforligneligt!
Jeg synes imidlertid ikke at det skal være det foreslåede! Referencen til det antikke Athen kan endda
gå, da jeg mener at Inger Christensen var interesseret og velbevandret i tidligere kulturer. Men
udformningen og referencen til Parthenon frisen er alt for voluminøs og uforståelig. Men jeg mener
det i højere grad ville tjene hende til ære at et eller flere af hendes digte blev illustreret. Mange
kender digtet “ En by kan være.....”, som er refereret i oplægget! Det har berørt mange mennesker."

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter forslaget om at opsætte et monument for digteren Inger
Christensen i Østre Anlæg på baggrund af tilkendegivelserne ovenfor.

Bemyndigelse

Formanden foreslår, at han bliver bemyndiget til at skrive og sende Teknik- og Miljøforvaltningen et
høringssvar om skulpturforslaget forslaget på baggrund af de bemærkninger, lokaludvalget måtte
have til sagen i lokaludvalgsmødet den 10. januar 2019.

Formanden vil i høringssvaret gøre opmærksom på, at det er svært at tage stilling til
skulpturforslaget, når det ikke fremgår af høringsmarterialet, hvor stor den skal være.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Formanden skriver sammen med sekretariatet et høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen på
baggrund af de bemærkninger, som lokaludvalget måtte have til sagen i lokaludvalgsmødet den 10.
januar 2019.
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Skulpturforslaget for Inger Christensen skal med i Teknik- og Miljøforvaltningens samlede
monumentindstilling til Teknik- og Miljøudvalget. Det forventes, at Teknik- og Miljøudvalget tager
stilling til forslaget i 1. kvartal 2019.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede forslaget om at opsætte et monument for digteren Inger Christensen i
Østre Anlæg på baggrund af tilkendegivelserne fra lokaludvalgsmedlemmer og -suppleanter,
der fremgår af løsningsafsnittet. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Inger Christensen var en minimalistisk person. Den foreslåede skulptur er ikke hende.
• Hvad er ideen med værket?
• Det er svært at se, at skulpturen symboliserer Inger Christensen.
• Inger Christensen skal have en skulptur, men der bør udskrives en kunstnerkonkurrence

om det.
• Det er ikke den rette kunstner til portrættere Inger Christensen.
• Man bør spørge hendes søn til råds.
• Værket skal dreje sig om hendes poesi. Det er poesiens væsen at skabe afklaring og

forenkling.
• Værket skal vise, at hun er systemdigter.
• Dette er ikke det rigtige værk. Hvis det stilles op. skal der være en forklarende tekst.
• Hvad skal man lægge i, at Inger Christensen ønskes portrætteret som en kvinde uden

hoved, men med bryster?
• Placeringen på Hundelufterhøjen er ikke velvalgt. Der kommer ingen. Plænen i hjørnet

ved Oslo Plads / Stockholmsgade er bedre.

2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til skrive og sende Teknik- og Miljøforvaltningen et
høringssvar om forslaget på baggrund af ovenstående bemærkninger.

Bilag
Skulpturforslag
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INDRE BY LOKALUDVALG

6.  Principper for kunst i Indre Bys byrum (2019-0003513)

Indre By Lokaludvalg skal træffe endelig beslutning om principper for kunst i Indre Bys byrum.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter høringssvarene vedr. lokaludvalgets principper for kunst i Indre
Bys byrum (se bilagene)

2. at Indre By Lokaludvalg godkender principperne for kunst i Indre Bys byrum, der fremgår af
afsnittet "Problemstilling".

Problemstilling

Principper for kunst i Indre Bys byrum

I mødet den 13. september 2018 besluttede lokaludvalget disse principper for kunst i Indre Bys
byrum:

• I Indre By kan der både være permanente kunstværker og kunstværker, som opstilles for en
periode. I Indre By er vi åbne over for, at kunstværker og placeringen af dem kan prøves af i en
periode. Nogle steder i Indre By er særligt egnet til kunstværker, der opstilles for en periode, fx
Nørreport.

• I Indre By er der plads til alle former for kunst med kvalitet. Med kvalitet menes:

• Kunst der afspejler den malstrøm af modsætningsfyldte faktorer, etniciteter og
sociale lag, som er en del af København anno 2018 og frem.

• Kunst der tematiserer Københavns og Danmarks rolle og position igennem historien
på en refleksiv og nyskabende måde, sådan at kunsten i Indre Bys byrum inviterer til
samtale og eftertanke.

• De valgte værker og udtryksformer må udfordre vanetænkning og stereotype
opfattelse af køn, etnicitet og samfund.

• Værkerne bør spænde over en mangfoldighed af genrer, materialer og
udtryksformer, herunder også interaktive, elektroniske og tilsvarende. Det kan være:

- Skulptur
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- Biokunst

- Lysinstallationer

- Lydbilleder

- Musik

- M.m.m.

• Kunst i Indre Bys byrum skal involvere til samtale og eftertanke. 

• Kunstfestivaler af en vis varighed beriger Indre By. 

• I Indre By vil vi gerne give rum til anderledes kunstneriske udtryksformer, så vi ser gerne, at der
etableres festivaler af en vis varighed for biokunst, happenings, gavlmalerier, lydkunst og
scenekunst i byrummet. 

• I Indre By ønsker vi, at byggepladshegn og inddækning af stilladser på bygninger udsmykkes
kunstnerisk. Byggepladserne skal give noget tilbage til byen. 

• Kunst og design skal være en tydeligere del af udtrykket i det offentlige rum og integreres i
byudvikling og design af byrumsinventar; dette med respekt for byrumsinventarets funktion. 

• I Indre By ser vi gerne små buster, monteret på husmurene, af folk med tilknytning til steder (f.x.
Constance Mozart, Lenin, Søren Kierkegaard, Herman Bang, Nina Bang, Georg Brandes etc). 

• Det er altafgørende, at de lokale beboere og erhverv samt lokaludvalget inddrages, når der er
ønske om at placere kunst i Indre Bys byrum. 

• I Indre By er vi åbne overfor, at kunstværkerne i Indre Bys byrum kan skifte plads.

Principperne skal være styrende for, hvordan lokaludvalget forholder sig til

1. ønsker om at placere kunst i Indre Bys byrum
2. ansøgninger til lokaludvalget om støtte til at vise kunst i Indre Bys byrum.

 

Høring

I mødet den 13. september 2018 besluttede lokaludvalget at sende principperne i høring hos
relevante organisationer mv. og lægge dem på lokaludvalgets hjemmeside, så Indre Bys
borgere kunne kommentere dem. Endvidere afsatte lokaludvalget penge til annoncering af
muligheden for at kommentere høringen.

Høringen blev offentliggjort i Cityavisen den 19. september 2018 med svarfrist den 14. oktober 2018.
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Lokaludvalgets principper for kunst i Indre Bys byrum blev sendt i høring til nedenstående kunst- og
kulturinstitutioner mv. i september og oktober 2018:

Akademiraadet
Billedkunstudvalget
Den Frie Udstillingsbygning
Foreningen af Kunsthistorikere
Kultur- og Fritidsforvaltningen
Kunstforeningen Gammel Strand
Kunsthal Charlottenborg
Kunsthallen Nikolaj
Kunstnerforeningen af 18. nov.
Kunstnergruppen BLIK
Kunstnersammenslutningen Grønningen
KunstnerSammenslutningen K21
Københavns Kunstskole
KØS, Museum for Kunst i det Offentlige Rum
Museet for Samtidskunst
Ny Carlsberg Fonden
Ny Carlsberg Glyptotek
Realdania
Slots- og Kulturstyrelsen
Statens Kunstfond
Statens Museum for Kunst
Teknik- og Miljøforvaltningen
Thorvaldsens Museum
UKK Unge Kunstnere og Kunstformidlere

Løsning

Lokaludvalget har modtaget høringssvar fra 10 borgere og fra 5 kunst- og kulturinstitutioner mv. Se
bilagene.

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter høringssvarene og godkender principperne for kunst i
Indre Bys byrum endeligt.

 

Økonomi

Der blev i september 2018 brugt 3.000 kr. på annoncering af muligheden for at kommentere på
lokaludvalgets principper for kunst i Indre Bys byrum.
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Videre proces

Lokaludvalgets principper for kunst i Indre Bys byrum offentliggøres i lokaludvalgets nyhedsbrev og
på lokaludvalgets hjemmeside. De kunst- og kulturinstitutioner mv., der har bedt om det, får dem til
orientering.

Principperne for kunst i Indre Bys byrum skal være styrende for, hvordan lokaludvalget forholder sig
til

1. ønsker om at placere kunst i Indre Bys byrum
2. ansøgninger til lokaludvalget om støtte til at vise kunst i Indre Bys byrum.

Beslutning
 

1. Lokaludvalget drøftede høringssvarene vedr. lokaludvalgets principper for kunst i Indre Bys
byrum. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Høringssvarene er brugbare. Det er positivt.
• Flere institutioner foreslår et samarbejde med lokaludvalget. Det bør vi gøre, hvis vi har

overskud til det.

2. Lokaludvalget godkendte principperne for kunst i Indre Bys byrum, der fremgår af afsnittet
"Problemstilling".

3. På forslag fra Bent Lohmann besluttede lokaludvalget at sende principperne til Teknik- og
Miljøforvaltningen og til Rådet for Visuel Kunst samt til de høringsparter, der har bedt om det.

Bilag
0. Lokaludvalgets høringsbrev til kunst- og kulturinstituioner
1. Svar fra Billedkunstudvalget
2. Svar fra Københavns Kunstskole
3. Svar fra Slots- og Kulturstyrelsen
4. Svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen
5. Svar fra UKK Unge Kunstnere og Kunstformidlere
6. Svar fra Bob Rockwell
7. Svar fra Gunnar Qvist
8. Svar fra Joan Graajær
9. Svar fra Karin Birgitte Lund
10. Svar fra Lars Frølund
11. Svar fra Rebecca Sandell Ytzen
12. Svar fra Søren Harder
13. Svar fra Thomas Petersen
14. Svar fra Triw
15. Svar fra Maria Køhnke

Side 21



INDRE BY LOKALUDVALG

7.  Gavlmalerier (2018-0327508)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at sende forslag, som det har modtaget fra borgerne, om gavle,
der er egnet til gavlmalerier, til Kultur- og Fritidsforvaltningen og til Billedkunstudvalget.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at foreslå Kultur- og Fritidsforvaltningen
og Billedkunstudvalget at afsætte penge til gavlmalerier på de gavle, som borgere overfor
lokaludvalget har udpeget som egnet til gavlmaleri. Dette med en bemærkning om, at
gavlmalerier bør prioriteres i kommunens kultur- og fritidspolitik.

 

Problemstilling

I mødet den 11. oktober 2018 tog lokaludvalget til efterretning, at formanden med sekretariatet vil
opfordre borgerne til at komme med forslag til gavle, der kan udsmykkes med et gavlmaleri. Tiltaget
udspringer af lokaludvalgets arbejde med principper for kunst i Indre Bys byrum.

 

Lokaludvalgets beslutning den 13. december 2018
Lokaludvalget udsatte sagen til lokaludvalgets møde den 10. januar 2019.

Løsning

I oktober og november 2018 blev lokaludvalgets medlemmer og suppleanter samt borgerne via
Facebook opfordret til komme med forslag til gavle, der er egnet til gavlmaleri. Lokaludvalget har
modtaget følgende forslag fra borgerne via Facebook:

• En gavl ved Restaurant Italia ved Jorcks Passage
• Ovenpå det slidte dragemaleri ved Kulturhuset indre By
• bemyndiger ham til at foreslå Kultur- og Fritidsforvaltningen og Billedkunstudvalget at afsætte

penge til gavlmalerier på de gavle, som borgere overfor lokaludvalget har udpeget som egnet til
gavlmaleri. Dette med en bemærkning om, at gavlmalerier bør prioriteres i kommunens kultur-
og fritidspolitik.

• Gavlen på hjørnet af Viborggade og Silkeborggade
• En gavl på Vejlegade
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En borger har skrevet "Lad os blive fri!"

 

Fra lokaludvalgets medlemmer og suppleanter er modtaget følgende forslag:

• En grå mur i det lukkede gårdmiljø bag gaderne Teglgårdstræde og Skt. Peders Stræde
• Gavlen ved Axel Towers / Gorrison overfor den gamle cirkusbygning
• Gavle på ejendommen A/B Hindegade i Fredericiagade. De vender ud mod Store

Kongensgade og ligger op til en skolegård
• Gavle i Nansensgade- kvarteret.

Formanden foreslår, at han bliver bemyndiget til at foreslå Kultur- og Fritidsforvaltningen
og Billedkunstudvalget at afsætte penge til gavlmalerier på de gavle, som borgere overfor
lokaludvalget har udpeget som egnet til gavlmaleri. Dette med en bemærkning om, at gavlmalerier
bør prioriteres i kommunens kultur- og fritidspolitik.

Formanden orienterer Vesterbro Lokaludvalg om forslaget vedr. gavlen på Kontaktcentret Vesterbro
og Østerbro Lokaludvalg om forslagene vedr. gavlen på hjørnet af Viborggade og Silkeborggade og
en gavl på Vejlegade.

Sekretariatet orienterer to kunstnere om forslagene, som lokaludvalget har modtaget, da de har vist
interesse for at arbejde videre med sagen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

I lokaludvalgets møde den 10. januar 2019 skal lokaludvalget forholde sig til høringssvar vedr.
lokaludvalgets udkast til principper for kunst i Indre Bys byrum og træffe endelig beslutning om
principperne.

Beslutning

1. På forslag fra Kjeld A. Larsen besluttede lokaludvalget at opfordre ejendomsejere og lejere til at
byde ind med gavle, der er anvendelige til gavlmalerier.

2. På forslag fra Gunna Starck besluttede lokaludvalget at bede sekretariatet undersøge
muligheden for at lokaludvalget kan stå for udlån af kunstnerisk udsmykket stilladsafdækning.
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3. På forslag fra Bent Lohmann besluttede lokaludvalget at bemyndige ham til at foreslå Kultur- og
Fritidsforvaltningen og Rådet for Visuel Kunst at yde tilskud  til kunstnerisk udsmykning
af stilladsafdækning. 

4. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at foreslå Kultur- og Fritidsforvaltningen og Rådet for
Visuel Kunst at afsætte penge til gavlmalerier på de gavle, som borgere overfor lokaludvalget
har udpeget som egnet til gavlmaleri. Dette med en bemærkning om, at gavlmalerier bør
prioriteres i kommunens kultur- og fritidspolitik.
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INDRE BY LOKALUDVALG

8.  Udeserveringer i Indre By (2018-0327619)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte spørgsmål til Teknik- og Miljøforvaltningen om håndhævelse af
reglerne vedr. udeservering og beslutte at opfordre offentligheden til at skrive til lokaludvalget om de
problemer, man måtte opleve med udeserveringer i Indre By.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at sende spørgsmålene om håndhævelse af
reglerne vedr. udeservering, der ses i afsnittet "Problemstilling", til Teknik- og
Miljøforvaltningen.

2. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til opfordre offentligheden til at skrive til lokaludvalget
om de problemer, man måtte opleve med udeserveringer i Indre By.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Hannibal C. Holt:

"Indre By Lokaludvalg skiver til Teknik- og Miljøforvaltningen:

Af kommunens hjemmeside (https://www.kk.dk/udeservering) fremgår det, at ”Københavns
Kommune og Politi fører jævnligt tilsyn i Københavns gader bl.a. for at sikre, at reglerne overholdes
af de erhvervsdrivende, og at de har indhentet tilstrækkelig tilladelse.”.

Vil Teknik- og Miljøforvaltningen oplyse følgende;

1) Hvad er frekvensen for disse tilsyn?

2) Hvor mange tilfælde af overtrædelser, har kommune og politi registreret ved disse tilsyn i 2017?

3) Hvor mange bøder er der udstedt i 2017 i tilfælde, hvor der ikke er indhentet den fornødne
tilladelse, eller vilkårene for tilladelsen tilsidesættes, jf. lov nr. 1520 af 27. december 2014 om
offentlige veje m.v. §135?

4) I hvor mange tilfælde har kommunen eller politiet, i 2017, fjernet genstande m.v., der uden
tilladelse er anbragt af butik på vejarealet, for butikkens regning, jf. lov nr. 1520 af 27. december
2014 om offentlige veje m.v. § 81, stk. 2 eller 3?
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5) I hvor mange tilfælde i hhv. 2016, 2017, og 2018 har kommunen tilbagekaldt en bevilliget
udeserveringstilladelse, hvis der rådes i strid med tilladelsen og dens vilkår?"

Lokaludvalgets beslutning den 13. december 2018
Lokaludvalget udsatte sagen til lokaludvalgets møde den 10. januar 2019.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger ham til at sende spørgsmålene, der ses ovenfor, til
Teknik- og Miljøforvaltningen.

Formanden foreslår endvidere, at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til opfordre offentligheden til
at skrive til lokaludvalget om de problemer, man måtte opleve med udeserveringer i Indre By.
Opfordringen vil ske via lokaludvalgets nyhedsbrev, hjemmeside og facebookside.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt indstillingen, sender formanden spørgsmålene, der fremgår af
afsnittet "Problemstilling", til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Via lokaludvalgets nyhedsbrev, hjemmeside og facebookside opfordrer formanden offentligheden til
at skrive til lokaludvalget om de problemer, man måtte opleve med udeserveringer i Indre By.

 

 

Beslutning

1. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget også beder om
tal for 2018.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget beder om at få
oplysninger om omfanget og karakteren af overtrædelser.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Steen Juhl Olesen om, at lokaludvalget foreslår, at
uderserveringsarealer i Indre By markeres.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Lotte Juul Nielsen og Bent Lohmann om, at
lokaludvalget foreslår, at kommunen indfører en adfærdsregulerende afgift for udeserveringer,
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dog sådan at 1. række er gratis, og at indtægten går til håndhævelse af uderserveringsreglerne.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Sally Mountfield om, at lokaludvalget spørger om,
hvorfor der tillades udeserveringer på smalle fortov.

Lokaludvalget bemyndigede formanden til at sende spørgsmålene om håndhævelse af reglerne
vedr. udeservering, der ses i afsnittet "Problemstilling", til Teknik- og Miljøforvaltningen, samt
ovennævnte tiltrådte forslag og spørgsmål. 

2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til opfordre offentligheden til at skrive til lokaludvalget
om de problemer, man måtte opleve med udeserveringer i Indre By.
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INDRE BY LOKALUDVALG

9.  Reklameskilte foran butikker (2018-0327622)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte spørgsmål til Teknik- og Miljøudvalget om afgiften for
reklameskilte foran butikker.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til  at sende spørgsmålene om afgiften for
reklameskilte foran butikker, der fremgår af afsnittet "Problemstilling", til Teknik- og
Miljøudvalget.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Hannibal C. Holt:

"Jeg er blevet kontaktet af en gruppe erhvervsdrivende fra mit lokalområde. De er fortørnede over at
de skal betale mellem kr. 2.367,- og 4.207,- for at have et reklameskilt (en såkaldt spiseseddel)
stående uden for deres butik.

Deres pointe er, at restaurationer gratis kan have møblement til udeservering. Dette møblement
optager en ikke uvæsentlig, og i øvrigt større del af fortovsarealet, samt at restauratørerne har en
indtægt pga. dette møblement.

De selv, der alle er små butikker, bruger reklameskiltningen, til at gøre opmærksom på deres
eksistens, og har ingen direkte indtægt deraf.

Der synes at være et misforhold i dette, og en favorisering af restauratører.

Derfor foreslår jeg, at lokaludvalget stiller følgende spørgsmål til Teknik- og Miljøudvalget: 

1) Hvad er årsagen til denne favorisering af restauratører i forhold til andre erhvervsdrivende?

2) Hvordan kunne en nivellering i forholdene for de erhvervsdrivende se ud?"

 

Lokaludvalgets beslutning den 13. december 2018
Lokaludvalget udsatte sagen til lokaludvalgets møde den 10. januar 2019.
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Løsning

Formanden foreslår, at han bliver bemyndiget til at sende Teknik- og Miljøudvalget ovenstående
spørgsmål.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt indstillingen, sender formanden spørgsmålene der fremgår af
afsnittet "Problemstilling", til Teknik- og Miljøudvalget.

 

Beslutning

Lokaludvalget bemyndigede formanden til  at sende spørgsmålene om afgiften for reklameskilte foran
butikker, der fremgår af afsnittet "Problemstilling", til Teknik- og Miljøudvalget.
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INDRE BY LOKALUDVALG

10.  Åbningen af Vester Voldgade ved Strøget (2018-0327624)

Indre By Lokaludvalg skal godkende en henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget og
Økonomiudvalget med ønske om en permanent lukning af Vester Voldgade ved Strøget.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender henvendelsen til Teknik- og Miljøudvalget og
Økonomiudvalget med ønske om en permanent lukning af Vester Voldgade ved Strøget, der
fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Når Cityringen åbner medio 2019, vil den midlertidige afspærring af Vester Voldgade ved
Rådhuspladsen være fjernet.

 

Lokaludvalgets beslutning den 13. december 2018
Lokaludvalget udsatte sagen til lokaludvalgets møde den 10. januar 2019.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Teknik- og Miljøudvalget og Økonomiudvalget:

"Når Cityringen åbner medio 2019, vil den midlertidige afspærring af Vester Voldgade ved Strøget
være fjernet og gaden retableret på Metroselskabets regning, medmindre I tager affære.

Indre By Lokaludvalg mener, at forholdene i området, som de er nu, er bedre for fodgængere og
cyklister, end de var før, Vester Voldgade blev lukket. En permanent lukning af gaden ved Strøget vil
styrke overgangen mellem Rådhuspladsen, Strøget og resten af Middelalderbyen; ikke mindst til
glæde og gavn for de mange mennesker, der vil komme til området med Cityringen.

Aftalen med Metroselskabet om retablering af Rådhuspladsen og Vester Voldgade er en hindring for
vores ønske, men det må kunne klares med en forhandling.

Derudover har, så vidt vi har forstået, Københavns Politi modsat sig en lukning af Vester Voldgade.
Årsagen skulle være, at Vester Voldgade aflaster Stormgade trafikalt set. Det oplyste politiet på et
borgermøde om sagen den 24. januar 2018, som lokaludvalget var vært for. Indre By Lokaludvalgs
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holdning er, at en styrkelse af overgangen mellem Rådhuspladsen og Strøget og en fredeliggørelse
af området må prioriteres over trafikproblemer i Stormgade.

Vi vil derfor opfordre Teknik- og Miljøudvalget til at forhandle med Metroselskabet og Københavns
Politi med henblik på at få en permanent lukning af Vester Voldgade mellem Vestergade og
Lavendelstræde. Vi beder således også om, at der afsættes penge på kommunens budget til
projektet.

Vi frygter, at man efter åbningen af Vester Voldgade erfarer, at en lukning af gaden er en bedre
løsning - men nu er det for sent...

Med venlig hilsen

Bent Lohmann, 
formand

Vedlagt:

• Indre By Lokaludvalgs brev til Teknik- og Miljøudvalget den 6. marts 2018
• Teknik- og Miljøborgmesterens svar den 20. marts 2018
• Noter fra lokaludvalgets borgermøde den 24. januar 2018"

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt indstillingen, sender sekretariatet brevet til Teknik- og Miljøudvalget
og Økonomiudvalget.

Beslutning
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget spørger om, hvorvidt
der er belæg for politiets begrundelse for at ville åbne Vester Voldgade.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Peter Stakemann om, at lokaludvalget foreslår Vester
Voldgade indrettet til cykelgade.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Lotte Juul Nielsen om, at lokaludvalget bemærker, at
det har været muligt at afvikle trafikken i området i de år, hvor Vester Voldgade har været lukket ved
Rådhuspladsen. 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget bemærker, at en
cykelgade i Vester Voldgade vil hænge godt sammen med den nyligt opgraderede cykelsti på
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Nørrevold, og kan tilskynde cyklisterne til at benytte Nørrevold-Vester Voldgade-ruten til Lille
Langebro fremfor den mindre sikre rute ad Nørregade-Rådhusstræde. 

 

Lokaludvalget godkendte henvendelsen til Teknik- og Miljøudvalget og Økonomiudvalget med ønske
om en permanent lukning af Vester Voldgade ved Strøget, der fremgår af løsningsafsnittet, med
ovennævnte tiltrådte ændringsforslag.

Bilag
Bilag til brevet til Teknik- og Miljøudvalget og Økonomiudvalget
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INDRE BY LOKALUDVALG

11.  Cykelgader på tværs af bydele (2018-0326514)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte et svar til Amager Vest Lokaludvalg vedrørende et forslag om et
cykelgadesystem på tværs af bydele.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender svaret til Amager Vest Lokaludvalg, der fremgår af
løsningsafsnittet, vedrørende et forslag om et cykelgadesystem på tværs af bydele.

Problemstilling

Den 1. november 2018 skrev Amager Vest Lokaludvalg til de øvrige lokaludvalg i Københavns
Kommune:

"I erkendelse af, at cykelstierne med hurtige ladcykler, knallerter, løbehjul, skatere og el-cykler er
blevet utrygge, og at mange cykelstier ligger langs trafikerede/luftforurenede gader, har kommunen
indført "cykelgader" i planlægningen.

En cykelgade er en gade, hvor der både færdes biler, cykler og fodgængere, men hvor de trafikale
forhold er tilpasset cyklisternes behov eksempelvis via hastighedsbegrænsning for biler.

Teknik- og Miljøudvalget har imidlertid ikke fremlagt en samlet plan for cykelgader, og vi ved ikke
hvor og hvornår den kommer.

Hvis lokaludvalgene skal være på forkant med udviklingen og få indflydelse må vi agere nu. Vi
vedlægger en revideret plan af Dansk Cyklistforbunds forslag til cykelgader fra 1973. Den er stadig
aktuel og kan danne baggrund for debat og måske samarbejde mellem lokaludvalgene.

Med venlig hilsen

André Just Vedgren

Formand for Amager Vest Lokaludvalg"

 

Dansk Cyklistforbunds forslag til cykelgader fra 1973 ses i bilaget.

Side 33



 

Lokaludvalgets beslutning den 13. december 2018
Lokaludvalget udsatte sagen til lokaludvalgets møde den 10. januar 2019.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget svarer:

"Tak for jeres brev af 1. november 2018 om etablering af cykelgader på tværs af bydele, baseret
fra Cyklistforbundets forslag fra 1973. 

Der er sket meget på cykelområdet siden 1973: Der er blevet etableret et system af supercykelstier
og cykelruter, ligesom der er langt flere kilometer cykelsti langs gaderne nu.  

Men der er behov for at se på, om der kan gøres mere og andet for at fremme cykeltrafikken i
Københavns Kommune. Det deltager vi gerne i et samarbejde om. 

Vores udgangspunkt for samarbejdet er, at man så vidt muligt skal holde de forskellige trafikarter
adskilt, hvorfor cykelruter i eget tracé må være vejen frem. 

Der bør især ses på, hvordan følgende strækninger kan optimeres for cyklister og/eller erstattes af
cykelruter i eget tracé:

• Nørrebro-Vendersgade-Nørregade-Rådhusstræde-Frederiksholms Kanal-Lille
Langebro-Christianshavn/Amager

• Østerbro-Søgaderne-Vesterbro/Axeltorv-området og videre ind i Middelalderbyen
• Nørrebro/Frederiksberg-Gyldenløvesgade-H.C. Andersens Boulevard-Langebro-Amager
• Nørrebro- Gothersgade-Nyhavn-Inderhavnsbroen-Christianshavn/Amager
• Østerbro-Nyboderkvarteret-Gothersgade/Kgs. Nytorv-Middelalderbyen

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har besluttet svaret, sender sekretariatet det til Amager Vest Lokaludvalg samt til
Cyklistforbundets Københavnsafdeling.

Beslutning
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Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget også
nævner Hammerichsgade-cykelstien. 

 

Lokaludvalget godkendte svaret til Amager Vest Lokaludvalg, der fremgår af løsningsafsnittet, med
det tiltrådte ændringsforslag.

Bilag
Cyklistforbundets forslag fra 1973
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INDRE BY LOKALUDVALG

12.  Ønskeliste til "Overførselssagen" og til kommunens budget for 2020 (2018-0327132)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte ønsker til kommunens Budget 2020 samt til "Overførselssagen".

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg sender ønskelisten vedr. kommunens Budget 2020 og vedr.
"Overførselssagen", der fremgår af løsningsafsnittet, til Borgerrepræsentationen og til de
forvaltninger, ønskerne angår.

Problemstilling

Den politiske proces vedr. kommunens Budget 2020 starter nu. Læs om kommunens budgetproces
her: https://www.kk.dk/artikel/s%C3%A5dan-vedtages-budgetterne

Hvert år er der en sag på Borgerrepræsentationens dagsorden om overførsel af kommunens
mindreforbrug i ét budgetår til det kommende budgetår. Borgerrepræsentationen kan enten tildele
midlerne til den oprindelige aktivitet eller bevillige dem til nye aktiviteter. Læs om "Overførselssagen"
her: 
https://www.kk.dk/artikel/tidligere-overf%C3%B8rselssager?nm_extag=Link%3D%27CFSLB%27.

 

Nedenfor er lokaludvalgets ønskeliste til kommunens budget for 2019 sammenstillet med teksten i
aftalen for kommunens budget for 2019. Lokaludvalget vedtog ønskelisten i mødet den 14. december
2017.

Lokaludvalgets ønske Aftalen om Budget 2019
1. Håndhævelse af regler
 
Indre By Lokaludvalg ønsker flere ressourcer til
håndhævelse af love, regler og bevillinger i
forhold til anvendelsen af byrummet, særligt i
forhold til nattelivet og i forhold til
udeserveringer.
 
Dialog med restauratørerne, som der lægges op
til i Teknik- og Miljøforvaltningens ”Handleplan
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for at nedbringe gener fra nattelivet”, kan være
udmærket, men kommunen må i sidste ende
påtage sig rollen som myndighed for at sikre, at
reglerne overholdes.
 
Jf. ”Handleplan for at nedbringe gener fra
nattelivet” fører Kommunens støjvagt tilsyn med,
at restaurationer og arrangører overholder de
gældende miljøvilkår i forhold til støj i aften- og
nattetimerne. Tilsynet sker typisk på baggrund
af klager, og støjvagten kan tilkaldes fredag og
lørdag nat samt torsdag i sommerhalvåret.
Lokaludvalget ønsker en udbygning af
støjvagt-ordningen, så den er i drift fra torsdag
aften til søndag morgen året rundt, idet nattelivet
topper kl. 3-5 om natten og flere steder
fortsætter til ud på morgenen.
 

Intet.

2. Ren by
 
Som nævnt i Teknik- og Miljøforvaltningens
”Handleplan for at nedbringe gener fra
nattelivet” sætter nattelivet spor i form af øgede
affaldsmængder og urin i de områder, hvor der
er mest aktivitet i nattetimerne. Beboerne
oplever affald og især urin som en væsentlig
gene, og at de ønsker, at der sker en indsats for
at byen er ren om morgenen.
 
Urin- og affaldsgener kan både afhjælpes ved
øget renhold og spuling og forebygges ved at
give adgang til flere affaldskurve og offentlige
toiletter i de områder, hvor generne er størst.
 
Middelalderbyen, hvor generne fra nattelivet er
voldsomst, har ca. 10.000 indbyggere og et stort
antal butikker.
 

Renhold i byrum med behov for ekstra
indsats

Parterne er enige om at afsætte midler til øget
renhold til de steder i byen, hvor behovet for
renhold er størst.
 
Der afsættes:

• 2,4 mio. kr. på service i 2019-2022 til øget
renhold.

Parterne noterer sig, at der er igangsat en
budget- og takstanalyse af
omkostningseffektiviteten af
driftsområder i Teknik- og Miljøforvaltningen.
Når resultatet af analysen foreligger, vil der
skulle tages samlet stilling til niveauet for
bevillinger til Teknik- og Miljøforvaltningens
driftsområder mv. Resultatet foreligger medio
2019.
 

3. Bedre byrum
 
Indre By Lokaludvalg ønsker, at kommunen
skaber mulighed for, at beboere i Indre By kan
parkere deres bil i eksisterende
parkeringsanlæg på deres beboerlicens.
 

Videreførelse af yderligere parkeringspladser
ved kommunale institutioner

Parterne er enige om at afsætte midler til fortsat
at holde parkeringspladser ved kommunale
institutioner offentligt tilgængelige.
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Dette skal kombineres med nedlæggelse af et
tilsvarende antal bilparkeringspladser i Indre Bys
gader, så byrummet kan anvendes til rekreative
og/eller miljørigtige formål.
 

Der afsættes:

• 0,9 mio. kr. på service i 2019 og frem til
drift af parkeringspladserne

4. Mere plads til cykelparkering

Efterladte cykler i Indre Bys byrum er et problem
i forhold til udnyttelsen af byrummet til rekreative
og/eller miljørigtige formål.
 
Indre By Lokaludvalg ønsker, at mængden af
efterladte cykler i vores bydel reduceres
gennem en målrettet forebyggelsesindsats.
Teknik- og Miljøforvaltningen har løsninger til,
hvordan det kan ske, fx:

1. Ensretning af procedure/
cykelhåndteringskit til
boligforeninger/private aktører

2. Lokale indsamlingssteder/drop off i
gårdmiljøerne eller nærområdet

3. Bedre kommunikation om muligheder for
bortskaffelse til beboere

4. Mere fleksibel afhentning af
hittegodscykler/skrotcykler, herunder
direkte donation

5. Optimere byttesituationen (fra gammel
cykel til ny cykel) igennem partnerskaber
med cykelhandlere

 
Lokaludvalget ønsker således flere ressourcer til
en systematisk og intensiv indsats i forhold til
efterladte cykler, herunder til forebyggende
indsatser.
 

 
Intet.

5. Affaldssortering i byrummet Intet i budgetaftalen, men:
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De forhindringer, der er i mange, især mindre
ejendomme i Indre By, for at kunne sortere
affald, skal fjernes. Erfaringer med
affaldssortering skal synliggøres, så man kan
se, at det er muligt i et tæt bebygget område
som Indre By.
 
Lokaludvalget ønsker derfor, at man anvender
byrummet til affaldssortering. Dels har
sorteringen en signalværdi og dels kan
affaldssorteringsanlæg give byrummet en ny
dimension, hvis de får en kunstnerisk
indpakning.
 

Teknik- og Miljøforvaltningen oplyste i mødet
den 20. november 2018 med lokaludvalget om
affaldshåndtering, at der i den kommende
Ressource og Affaldsplan 2024 skal findes 50
”Miljøpunkter” til affaldssortering i gaderummet i
Indre By. Inden da skal der opsættes
forsøgsordninger. Nogle af forsøgsordningerne
vil også blive placeret i Indre By.

6. Design af permanente
terrorsikringsløsninger
Indre By rummer bygninger og steder, som er
oplagte terrormål. Lokaludvalget ønsker, at der
udvikles løsninger, tilpasset bydelens arkitektur,
der integreres i det eksisterende byinventar og
den eksisterende bygningsmasse, fx
afspærringer, der har en dobbeltfunktion som
siddeplads, plantekasse, kunstværk osv.
 
Lokaludvalget foreslår, at kommunen udskriver
en designkonkurrence om permanente
terrorsikringsløsninger, der er integreret i
byrummet.
 

Intet.

7. Fleksibel og kreativ brug af byrummet
Indre By skal passe til det levede liv. Der skal
være plads til eksperimenterende projekter. Der
skal være frihed til at iværksætte og afprøve nye
ting. Bygninger og områder kan ændre funktion
med tiden. Vi skal sammen have modet til at
overraske og skabe nyt. Lokaludvalget er enig i
mange af de tanker om fleksibel og kreativ brug
af byen, som omtales i kommunens ”Fællesskab
København”.
 
Lokaludvalget derfor, at der etableres en
skøjtebane og soppebassin på Kongens Nytorv,
når metrobyggeriet på torvet er afsluttet. Livet
på skøjtebanen på Kongens Nytorv vil smitte af
på livet i kvarteret om vinteren. En tilsvarende
effekt kommer, hvis skøjtebanen om sommeren

Mere byggeri for pengene og smartere brug
af m2
Københavns Kommune skal fortsat bygge
mange skolespor, idrætshaller, daginstitutioner
og etablere fodboldbaner og grønne områder for
at følge med befolkningsudviklingen. Det er
nødvendigt, at Københavns Kommune bruger
eksisterende og kommende bygninger og
arealer optimalt, for at sikre plads til de nye
københavnere. Det er et mål, at der er fokus på
at bygge billigere, men også at skabe
gode fysiske rammer for hverdagen.
 
Fleksibilitet i de krav, der stilles til kommunens
byggerier giver mulighed for at designe det mest
arealoptimale byggeri til grunden. Parterne er
enige om, at Økonomiforvaltningen
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omdannes til et lavvandet bassin, hvor man kan
lege med både etc.

i samarbejde med forvaltningerne skal:

• Afdække den faktiske brug af institutioner
og faciliteter, så det af arealplanerne til
budget 2020 fremgår, hvor stor en del af
behovet for kapacitet og faciliteter, der kan
dækkes ved smartere brug af m2 og hvor
stor en del af behovet, der kræver
grundkøb og nybyggeri.

• Undersøge potentialet for at gentænke
byens udearealer til fritids- og
idrætsaktiviteter ved fx at sportsbaner
placeres ovenpå hinanden, flere
sportsgrene deler udearealerne,
græsbaner konverteres til
kunstgræsbaner, der kan bruges hele året,
og der kommer bookingsystem med
overblik og incitamenter til at udnytte
kapaciteten optimalt.

• Udarbejde forslag til tværgående
funktionsprogrammer, der indeholder
forslag til samtænkning af funktioner i
både nye og eksisterende byområder. På
grundlag af gode eksempler udarbejdes
forslag til dobbeltanvendelse,
multifunktionelle løsninger og klarlægning
af rammevilkår og incitamentsstruktur for
at optimere brugen af kommunens m2

• Se på mulighederne for at skabe mere
fleksible i krav til parkering og udearealer
til kommunale institutioner ifm.
Kommuneplan 2019

• Genberegne maksimalpriser på baggrund
af de ændringer, der følger af
ovenstående, samt på grundlag af de
indhentede erfaringer med brug af
konceptet. Endvidere skal der skabes
gennemsigtighed i udgifterne ved
modernisering på Socialforvaltningens
område med henblik på en reduktion af de
reelle anlægsudgifter.

• Udarbejde forslag og investeringscases til
effektiv brug og indretning af kommunens
administrative arbejdspladser

• Se på mulighederne for standardisering i
fx skolebyggeri.
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Økonomiudvalget forelægges resultaterne af
arbejdet inden sommer 2019 med henblik på, at
resultaterne kan indgå i budget 2020.

 

Lokaludvalgets beslutning i mødet den 13. december 2018

1. Lokaludvalget drøftede ønskelisten vedr. kommunens Budget 2020 og vedr.
"Overførselssagen", der fremgår af løsningsafsnittet. Der var følgende bemærkninger i
drøftelsen:

• Punktet om Kronprinsessegade skal præciseres.
• Der arbejdes med en plan for grøn beplantning på Slotsholmen, hvilket lokaludvalget bør

nævne.
• Terrorsikring er en aktuel sag i Teknik- og Miljøudvalget.

2. Lokaludvalget udsatte sagen til mødet den 10. januar 2019.

3. Lokaludvalget bad formanden bede Teknik- og Miljøforvaltningen om et oplæg om
terrorsikring i Indre By på et af de kommende lokaludvalgsmøder.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Borgerrepræsentationen, og de forvaltninger,
ønskerne angår:

"Indre By Lokaludvalg har i sit møde den 13. december 2018 besluttet nedenstående
ikke-prioriterede ønsker til kommunens Budget 2020 og til "Overførselssagen":

Teknik- og Miljøudvalget

• Permanent lukning af Vester Voldgade mellem Vestergade og Lavendelstræde
• Ny indretning af Sankt Pauls Plads på baggrund af en borgerdialog, som lokaludvalget

gennemfører i 2019.
• Plan for et sammenhængende forløb for fodgængere på Fæstningsringen.
• Plan for træplantning i Nyboderkvarteret og gennemførelse af planen.
• Plantning af allé af træer i Kronprinsessegade mellem Sølvgade og Øster Voldgade
• Trafiksikkerhed i Kronprinsessegade mellem Sølvgade og Øster Voldgade
• Markering af udeserveringer i Indre By i gadearealet
• Adfærdsregulerende afgift på udeserveringer
• Penge til håndhævelse af regler og vilkår vedr. udeservering, drift af restaurationer, udendørs

musikarrangementer og events
• Penge til udbygning af støjvagt-ordningen, så den er i drift fra torsdag aften til søndag morgen

året rundt, idet nattelivet topper kl. 3-5 om natten og flere steder fortsætter til ud på morgenen.
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• Penge til trafikal helhedsplan for området mellem Østerport og Inderhavnen. Lokaludvalget har
borgerdialog om det i 2019.

• Pullerter i Middelalderbyen
• Køb af parkeringspladser i parkeringsanlæg til beboere i Indre By, så gadeparkering i Indre By

kan fjernes.
• Plan for, hvordan man vil tage højde for WHOs nye støjgrænser for trafik.
• Flere cykelparkeringspladser
• Flere affaldskurve
• Flere offentlige toiletter
• Penge til borgerdialogprocesser, der kvalificerer arkitekturen i nyt byggeri.

Kultur- og Fritidsudvalget

• Havnebad ved Havnegade
• Fitnessområde ved Havnegade på "Bornholmerknasten"
• Flere penge til håndhævelse af vilkår i alkoholbevillinger.

 

Teknik- og MIljøudvalget og Kultur- og Fritidsudvalget

• Permanent skøjtebane på Kongens Nytorv, som kan fungere som et lavt bassin udenfor
skøjtesæsonen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Sekretariatet sender ønskelisten til Borgerrepræsentationens medlemmer og til de forvaltninger,
ønskerne angår.

Beslutning
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Marietta Bonnet om at bemyndige formanden til
sammen med sekretariatet at uddybe lokaludvalgets ønsker.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Marietta Bonnet om at tilføje følgende ønske til
ønskelisten: Understøttelse af frivillighedsprojekter.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om at formulere det sidste ønske på
ønskelisten således: "Permanent skøjtebane på Kongens Nytorv, som kan fungere som et lavt
bassin i sommerhalvåret."

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om at formulere det 13. ønske til Teknik-
og Miljøudvalget således: "Køb af parkeringspladser i parkeringsanlæg til beboere i Indre By, så

Side 42



gadeparkering i Indre By kan nedlægges til fordel for rekreative og/eller miljørigtige formål, fx til
affaldssortering."

 

Lokaludvalget godkendte ønskelisten vedr. kommunens Budget 2020 og vedr. "Overførselssagen",
der fremgår af løsningsafsnittet, med de tiltrådte ændringsforslag.
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13.  Udpegning af medlem til bestyrelsen for Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
(2018-0327617)

Indre By Lokaludvalg skal udpege en repræsentant til bestyrelsen for Fonden Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg udpeger en repræsentant til bestyrelsen for Fonden Miljøpunkt Indre By
& Christianshavn for perioden januar 2019-januar 2020, samt et køns-alternativ.
Repræsentanten og køns-alternativet skal være medlem af lokaludvalget. Valget skal bekræftes
af Borgerrepræsentationen.

Problemstilling

Ifølge Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavns vedtægter har Indre By Lokaludvalg en
repræsentant i Fondens bestyrelse. Lokaludvalget udpegede i sit møde den 10. november
2016 lokaludvalgsmedlem Ole Bang til at repræsentere sig i bestyrelsen for perioden januar
2017-januar 2019.

Lokaludvalgets beslutning den 13. december 2018
Lokaludvalget udsatte sagen til lokaludvalgets møde den 10. januar 2019.

Løsning

Lokaludvalget udpeger en repræsentant til Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavns bestyrelse
for perioden januar 2019-januar 2020 samt et kønsalternativ.

De skal være medlem af lokaludvalget.

I tilfælde af flere kandidater foretages valget ved skriftlig afstemning. Valget skal bekræftes af
Borgerrepræsentationen.

Økonomi

Medlemmerne af bestyrelsen modtager ikke vederlag for bestyrelseshvervet.
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Videre proces

Sekretariatet sender lokaludvalgets beslutning til Borgerrepræsentationens Sekretariat, der sørger for
at forelægge indstillingen for Borgerrepræsentationen.

Når Borgerrepræsentationen har truffet en beslutning, meddeler sekretariatet beslutningen til
formanden for Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn.

Lokaludvalgets repræsentant i bestyrelsen orienterer med jævne mellemrum lokaludvalget om
Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavns aktiviteter.

Beslutning
 

1. Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Ole Bang om, at lokaludvalgets repræsentant
til bestyrelsen for Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn udpeges for perioden januar
2019-januar 2021.

2. Lokaludvalget udpegede Ole Bang som sin repræsentant i bestyrelsen for Fonden Miljøpunkt
Indre By & Christianshavn for perioden januar 2019-januar 2021. Valget skal bekræftes af
Borgerrepræsentationen.

Bilag
Vedtægt for Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

Side 45



INDRE BY LOKALUDVALG

14.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2019-0003304)

Indre By Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Problemstilling

Lokaludvalgets arbejdsgrupper

• Byudviklingsgruppen

• Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen

• Puljegruppen

Kontaktgrupper

• Kultur

• Idræt, sundhed og ældre

• Turisme

• Erhverv

• Socialområdet

• Børn og unge (vakant)

• Integration (vakant)

Lokaludvalgets repræsentation i andre fora

• Repræsentation i bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

• Repræsentation i Samarbejdsforum for nattelivet
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• Følgegruppen vedr. vandkulturhus på Papirøen

Lokaludvalgets kvartersansvarlige

1. Middelalderbyen

2. Metropolzonen (Postdistrikt København V)

3. Nansensgade-kvarteret

4. Øster Farimagsgade-kvarteret

5. Østerport

6. Frederiksstaden og Nyboder

7. Gammelholm og Nyhavn

Løsning

Arbejdsgrupperne mv. orienterer lokaludvalget om nyt.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mv. arbejder som aftalt i lokaludvalget.

Beslutning
Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen

Marietta Bonnet og Sally Mountfield oplyste, at gruppen holder møde den 15. januar 2019 kl. 19.30 i
Huset-KBH.

 

Repræsentation i bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

Bent Lohmann oplyste, at Miljøpunkt Indre By & Christianshavn ønsker at anvende den resterende
del af de penge, man i 2016 modtog for at gennemføre Roser til byen-projektet, på at udgive en
opdateret udgave af inspirationskataloget. Lokaludvalget tiltrådte dette.

Marietta Bonnet oplyste, at Miljøpunkt Indre By & Christianshavn har sørget for, at der er kommet en
vejledning og et ansøgningsskema på kommunens hjemmeside om facadebeplantning.
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På forslag fra Marietta Bonnet bad lokaludvalget formanden foreslå kommunen at gøre brug af data
fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavns støjapp.

Marietta Bonnet oplyste, at en film fra et debatmøde på Christianshavn om brændefyring kan ses på
Miljøpunktets hjemmeside www.a21.dk.

 
Kontaktgruppen Kultur og Kontaktgruppen Idræt, sundhed og ældre

Lokaludvalget drøftede om kontaktgrupperne skal lægges sammen og udgøre en egentlig
arbejdsgruppe.
Lokaludvalget besluttede at se tiden an.

 

Byudviklingsgruppen

Kjeld A. Larsen oplyste, at arbejdsgruppen holder møde den 24. januar 2019.

Godsnetværket

Hans-Henrik T. Ohlsen oplyste, at han er blevet lokaludvalgets repræsentant i Godsnetværket.
Netværket består bl.a. af repræsentanter fra godstransportbranchen og kommunen.

Puljegruppen

Lokaludvalget bad Puljegruppen komme med forslag til ændringer i retningslinjerne for tildeling af
støtte.

 

Lokaludvalget tog orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.
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INDRE BY LOKALUDVALG

15.  B-sag: Borgerdialog om "tillæg nr. 1 til lokalplan "Studiestræde" (2019-0002499)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte borgerdialog om plangrundlaget for ejendommen Nørregade
13-15 og Skt. Peders Stræde 1-3.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg stiller de medlemmer af Indre By Borgerpanel, der bor i
Middelalderbyen, spørgsmål om planen for ejendommen Nørregade 13-15 og Skt. Peders
Stræde 1-3, jf. løsningsafsnittet..

2. at Indre By Lokaludvalg godkender, at lokaludvalgets kontaktpersoner vedr. Middelalderbyen
(Marietta Bonnet, Lotte Juul Nielsen, Sally Mountfield, Gunna Starck, Steen Juhl Olesen,
Louise Hansen og Lis Langsø) formulerer spørgsmål til borgerpanelet og konkluderer på
besvarelserne sammen med sekretariatet.

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen har spurgt lokaludvalget, om det har bemærkninger til udarbejdelse af
"tillæg nr. 1 til lokalplan "Studiestræde". Der er svarfrist den 8. februar 2019.

Årsagen er, at grundejeren af ejendommen Nørregade 13-15 og Skt. Peders Stræde 1-3 har
anmodet om et nyt plangrundlag, da de ønsker at udnytte rammen i Kommuneplan 2015 til at ændre
anvendelse fra offentlige formål samt private institutioner til boliger og serviceerhverv. Grundejeren
ønsker at omdanne byggeriet til boliger og hotel, hvor friarealet dels bliver placeret i gård og dels som
tagterrasser på de bygninger, der vender væk fra gaden.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget stiller de medlemmer af Indre By Borgerpanel, der bor i
Middelalderbyen, spørgsmål om planen for ejendommen Nørregade 13-15 og Skt. Peders Stræde
1-3. Spørgsmålene kan både være om den konkrete sag og om tendenser i byudviklingen i
Middelalderbyen.

Besvarelsen skal indgå i grundlaget for høringssvaret, som lokaludvalget skal vedtage i
lokaludvalgsmødet den 7. februar 2019.
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Formanden foreslår, at lokaludvalgets kontaktpersoner vedr. Middelalderbyen (Marietta Bonnet, Lotte
Juul Nielsen, Sally Mountfield, Gunna Starck, Steen Juhl Olesen, Louise Hansen og Lis Langsø)
formulerer spørgsmål til borgerpanelet og konkluderer på besvarelserne sammen med sekretariatet.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Kontaktpersonerne og sekretariatet udarbejder et spørgeskema, som sendes til de medlemmer af
Indre By Borgerpanel, der bor i Middelalderbyen. Undersøgelsen bør afsluttes senest den 28. januar
2019.

Lokaludvalget skal i sit møde den 7. februar 2019 tage stilling til et udkast til høringssvar om
udarbejdelse af "tillæg nr. 1 til lokalplan "Studiestræde".

 

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede planen for ejendommen Nørregade 13-15 og Skt. Peders Stræde 1-3.
Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Kan ikke gå ind for et hotel i ejendommen. Der bør indrettes boliger. Det er
selvmodsigende, når overborgmesteren siger, at der er behov for boliger, og
kommunen samtidig vil tillade hotel i Indre By.

• Høringsbrevet er for kortfattet, hvilket lokaludvalget bør gøre opmærksom på. Der
mangler oplysninger om friarealforhold.

• Der er ikke behov for flere hoteller i Indre By.
• Et hotel i denne ejendom vil bidrage til trafikkaoset i Nørregade.
• Så vidt vides er det en bestemmelse på ejendommen om, at den skal føres tilbage til

boliganvendelse, når Røde Kors solgte den.
• Beboerforeningen i Nørre Kvarter har udarbejdet en udtalelse om planen. .(Se det i

bilagslisten.). Beboerforeningen ønsker, at kvarteret skal bevares som beboelseskvarter.
Beboerforeningen kan gå ind for, at planen om et hotel i Grundtvigs Hus, da det kan
dæmpe nattelivet i Studiestræde. 

• Lokaludvalget bør få udarbejdet en oversigt over hoteller i Indre By. Borgerne bør drøfte,
om det er den udvikling, vi vil. 

• Der er i den sammenhæng også behov for at drøfte, hvad vi skal leve af. Hoteller skaber
arbejdspladser og en levende by.

• Man kan frygte, at boligerne, der tænkes indrettet i ejendommen, vil blive anvendt
til hotellejligheder.
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2. Lokaludvalget besluttede at stille de medlemmer af Indre By Borgerpanel, der bor i
Middelalderbyen, spørgsmål om planen for ejendommen Nørregade 13-15 og Skt. Peders
Stræde 1-3, jf. løsningsafsnittet.

3. Lokaludvalget godkendte, at lokaludvalgets kontaktpersoner vedr. Middelalderbyen (Marietta
Bonnet, Lotte Juul Nielsen, Sally Mountfield, Gunna Starck, Steen Juhl Olesen, Louise Hansen
og Lis Langsø) formulerer spørgsmål til borgerpanelet og konkluderer på besvarelserne
sammen med sekretariatet, og udpegede Gunna Starck til at være tovholder på opgaven.

Bilag
1. Høringsbrev
2. Bilag til høringsbrev
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16.  B-sag: Partnerskaber om renholdelse (2019-0002527)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte en henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget om at indgå
partnerskaber vedr. renholdelse af udsatte steder i Indre By.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender henvendelsen til Teknik- og Miljøudvalget, der fremgår af
løsningsafsnittet, med forslag om at indgå partnerskaber vedr. renholdelse af udsatte steder i
Indre By.

Problemstilling

Flere steder i Indre By, bl.a. Nørreport, er fyldt med affald fra nattelivet. Der er tale om store
affaldsmængder, men det er en undervurderet afledt effekt af nattelivet.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Teknik- og Miljøudvalget:

"Flere steder i Indre By er hårdt ramt af affald fra nattelivet. De store affaldsmængder ses ikke i
dagligdagen. Men stedernes smudsige, beskidte og fedtede udtryk er indirekte spor efter nattelivet.

Sådan er der bl.a. på Nørreport. Hvis man er på Nørreport en tidlig lørdag eller søndag morgen, vil
man se store affaldsmængder. Det er især emballage- og fødevareaffald fra burgerrestauranter,
pizzeriaer og kiosker. Nørreport bliver renholdt senere på dagen, men der er aldrig tilfredsstillende
rent.

Indre By Lokaludvalg foreslår derfor, at forvaltningerne indleder et partnerskabsprojekt, der - ud over
at give en mere ren by - skal få fast food-branchen til at tage ansvar for de afledte effekter af deres
fødevaresalg til nattelivets gæster.

Konkret foreslår lokaludvalget, at forvaltningerne forhandler med McDonalds-restauranterne i Indre
By, Seven Eleven-kioskerne i Indre By og pizza-salgsstederne omkring Nørreport
og Rådhuspladsen samt i Gothersgade om at få dem til at betale for løbende renholdelse af de
nævnte områder torsdag-, fredag og lørdag nat mod fx at få reklameret på renholdelseskøretøjer og
affaldsspande.
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For overfor offentligheden og overfor ovennævnte salgssteder at illustrere hvor mange ressourcer
kommunen bruger på renholdelse foreslår lokaludvalget, at Teknik- og Miljøforvaltningen undlader at
renholde Nørreport i en uge i maj 2019, fx i uge 19. I løbet af ugen kan man filme
affaldsophobningen. Filmen kan vises på kommunens facebook-side, så der skabes en fortælling
om, hvordan salg af fødevarer til nattelivet belaster kommunens økonomi.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

Økonomi

intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har besluttet henvendelsen, sender sekretariatet den til Teknik- og Miljøudvalget.

 

Beslutning

Lokaludvalget godkendte henvendelsen til Teknik- og Miljøudvalget, der fremgår af løsningsafsnittet,
med forslag om at indgå partnerskaber vedr. renholdelse af udsatte steder i Indre By.
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17.  B-sag: Puljeansøgninger, januar 2019 (2018-0266799)

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til 14 ansøgninger om støtte.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 29.500 kr. til
arrangementerne ”Fyraftentalks” på Nikolaj Plads 27 den 30. januar, 5. marts, 2. april, 8. maj og 12.
juni 2019. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at arrangementerne henvender sig til
en begrænset målgruppe. 

2. at Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning på 24.000 kr. til koncerterne
”Univers på Vers – På tværs af generationer”, hvor den ene koncert afholdes på Rosenborgcentret
og den anden på Nybodergården i løbet af foråret 2019. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget
vurderer, at hovedparten af det ansøgte beløb vil gå til honorarer.

3. at Indre By Lokaludvalg giver afslag til KLANG – Copenhagen Avantgarde Music Festival på en
ansøgning på 30.000 kr. til en koncert ombord på Christianshavns Søspejderes Skib Skibladner II,
som afholdes den 4. juni 2019 ud for Den Sorte Diamant. Koncerten er en del KLANG Festival 2019,
som afholdes på Søren Kirkegaards Plads. Afslaget begrundes med, lokaludvalget vil prioritere
sine penge til andre aktiviteter.

4. at Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning på 46.109,38 kr. til projektet
”Det Grønne Lunge” til udvikling og opførsel af en byrumsinstallation på Regnbuepladsen i
januar–marts 2019. Afslaget begrundes med, lokaludvalget vil prioritere sine penge til andre
aktiviteter, idet lokaludvalget vurderer

• at projektet kræver, at man fjerner eksisterende byrumsinventar for at etablere det nye
• at der andre og mere beboerorienterede pladser, hvor projektet kan indtænkes. 
• at det ansøgte beløb er stort til et forholdsvis lille projekt
• at Miljøpunkt Indre By & Christianshavns vil blive forpligtet il at vedligeholde installationen. 

5. At Indre By Lokaludvalg giver Clorofille tilsagn om 17.500 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til ”Grøn
påske med Naturkrea”, som afholdes på pladsen foran Kulturhus Indre By henover påsken 2019.
Støtten øremærkes til materialer samt annoncering og PR. Lokaludvalget støtter ikke med det
ansøgte beløb på 27.500 kr., da det ikke ønsker at give støtte til de øvrige poster i ansøgerens
budget. Lokaludvalget opfordrer ansøger til at låne en ladcykel hos Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn til transport. 
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6. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Folkevirke på en ansøgning om 6.000 kr. til projektet
”Kvindestemmer 2019”, som afholdes den 9. marts 2019 på Hotel Cecil i Niels Hemmingsens Gade.
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget i udgangspunktet ikke give støtte til tilbagevendende
arrangementer.

7. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til JBL Music/ V. Johan Bylling Lang på en ansøgning om
30.000 kr. til festivalen ”Fringe Jazz Fest” 5.-14. juli 2019 i Pumpehuset. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter tilbagevendende arrangementer og med, at
lokaludvalget vurderer, at festivalen ikke er offentlig tilgængelig, når der tages entré.  

8. At Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om støtte på 15.000 kr. til arrangementerne
”Søerne synger”, som afholdes omkring Skt. Jørgens Sø fem søndage i januar – februar 2019.
Støtten øremærkes til: 7.500 kr. til annoncer, 2.500 kr. til udarbejdelse af sange og 5.000 kr. til fakler.
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 25.000 kr., da det ikke ønsker at give støtte til
de øvrige poster i ansøgerens budget.

9. At Indre By Lokaludvalg giver værestedet Hugs & Food tilsagn om 48.748,75 kr. af lokaludvalgets
2019-pulje til indkøb af en industriovn. Lokaludvalget opfordrer ansøger til at undersøge muligheden
for at købe en billigere, brugt industriovn. 

10. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning på 23.120 kr. værket ”En
Lyshave”, der indgår i Copenhagen Light Festival i perioden 1. – 24. februar 2019. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget støtter Copenhagen Light Festival overordnet, hvorfor det ikke
ønsker at støtte separate værker under festivalen.  

11. At Indre By Lokaludvalg giver Sarapictura afslag på en ansøgning på 28.800 kr. til
lysinstallationen ”Mega Rum Mellem Blocks”, som vil blive opsat under Copenhagen Light Festival i
perioden 1. – 17. februar 2019 i Havnegade. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget støtter
Copenhagen Light Festival overordnet, hvorfor det ikke ønsker at støtte separate værker under
festivalen. 

12. at Indre By Lokaludvalg giver Teaterforeningen IN THEIR OWN WRITE afslag på en ansøgning
på 41.000 kr. til projektet ”IN THEIR OWN WRITE – EUROPEAN EDITION”, som vises i uge 35 og
36 i 2019 i Københavns Rådhussal. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ønsker at prioritere
sine midler til andre formål.

13. At Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om støtte på 5.000 kr. af lokaludvalgets
2019-pulje til workshoppen ”Byg en fantastisk fortælling”, som afholdes på Københavns
Hovedbibliotek den 17. marts 2019. Støtten øremærkes til tryk/ materialer og transport. Lokaludvalget
støtter ikke med det ansøgte beløb på 10.000 kr. fordi det ikke ønsker at give støtte til arrangørløn.
Lokaludvalget opfordrer biblioteket til at betale honoraret. 

14. at Indre By Lokaludvalg giver Sing In Body afslag på en ansøgning på 45.000 kr. til projektet
”Dido og Aeneas – undervisningsforløb og operaproduktion for og med unge”. Afslaget begrundes
med, at målgruppen er smal, hvorfor størstedelen af Indre Bys borgere ikke vil få glæde af projektet.
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Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget 14 ansøgninger om støtte.

Løsning

 

1. Fyraftentalks

En borger har ansøgt om 29.500 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til fem fyraftensarrangementer, som
bliver afholdt på Nikolaj Plads 27 den 30. januar, 5. marts, 2. april, 8. maj og 12. juni 2019. De fem
arrangementer sætter fokus på skilsmisse gennem en åben debat med kunstnere, politikere og
kulturpersonligheder, der skal give anledning til refleksion og inspiration hos deltagerne.
Arrangementerne vil ikke kun fokusere på det problematiske ved en skilsmisse, men vil også sørge
for at debatten fokuserer på de muligheder og perspektiver, som en skilsmisse bringer med sig for
både børn og voksne. Der regnes med 5.000 kr. i entréindtægter og 1.000 kr. i indtægter fra salg af
mad og drikkevarer. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til el, varme, PR, materialer, forplejning
og produktion af podcast.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at projektet er netværks- og dialogskabende og bydelsrelateret, da
arrangementerne finder sted i Indre By, ligesom det også involverer frivillige kræfter. Endvidere, at
det falder ind under fokusområderne ”events” og ”særlige/ udsatte grupper”. Sekretariatet ser intet til
hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementet med en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et NEJ til det ansøgte beløb på 29.500 kr. til arrangementerne
”Fyraftentalks”, som afholdes på Nikolaj Plads 27 den 30. januar, 5. marts, 2. april, 8. maj og 12. juni
2019. Det vurderes, at arrangementerne henvender sig til en begrænset målgruppe.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 29.500 kr. til arrangementerne
”Fyraftentalks” på Nikolaj Plads 27 den 30. januar, 5. marts, 2. april, 8. maj og 12. juni 2019. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at arrangementerne henvender sig til en begrænset
målgruppe.

2. Univers på Vers – På tværs af generationer

En borger har ansøgt om 24.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til to koncerter, hvor den ene bliver
afholdt på Rosenborgcentret og den anden på Nybodergården i løbet af foråret 2019. Koncerterne
har til formål skabe liv og glæde på tværs af generationer gennem en musikalsk aktivitet. Orkestret
Univers på Vers er specialiseret i at spille musik, der både rammer børn i skolealderen samt borgere
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på plejecentre. Musikken er jazz og latin. Teksterne er sjove og fortællende og aktivere samtidig børn
og de ældre. 
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til honorarer til orkesteret og transport.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at koncerterne er bydelsrelateret. Endvidere er koncerterne netværks- og
dialogskabende ligesom de er offentligt tilgængelige, og falder ind under fokusområdet ”særlige/
udsatte grupper”. Sekretariatet ser intet til hinder for at lokaludvalget støtter arrangementet.

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et NEJ til det ansøgte beløb på 24.000 kr. til koncerterne ”Univers på Vers
– På tværs af generationer”, hvor den ene koncert afholdes på Rosenborgcentret og den anden på
Nybodergården i løbet af foråret 2019. Det vurderes, at hovedparten af det ansøgte beløb vil gå til
honorarer.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning på 24.000 kr. til koncerterne
”Univers på Vers – På tværs af generationer”, hvor den ene koncert afholdes på Rosenborgcentret
og den anden på Nybodergården i løbet af foråret 2019. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget
vurderer, at hovedparten af det ansøgte beløb vil gå til honorarer.

3. KLANG festival 2019 – Jubilæumsfejring

KLANG – Copenhagen Avantgarde Music Festival har ansøgt om 30.000 kr. af lokaludvalgets
2019-pulje til en koncert ombord på Christianshavns Søspejderes Skib Skibladner II, som afholdes
den 4. juni 2019 ud for Den Sorte Diamant. Koncerten er en del KLANG Festival 2019, som afholdes
på Søren Kirkegaards Plads. Koncerten opføres af den dansk-britiske komponist James Black og
kommer til at foregå på skibets gamle trædæk. KLANG Festival 2019 fejrer deres 10 års jubilæum og
jubilæumsfejringen sker i samarbejde med Den Sorte Diamant, Søspejdernes Skib Skibladner II,
Livgardens Musikkorps, Athelas Sinfonietta og Esbjerg Ensemble. Hele området og havnen omkring
det Kongelige Bibliotek omdannes til en festivalplads med musik, fest og fællesskab. Der regnes med
8.000 kr. i entréindtægter og 1.000 kr. i annoncesalg.
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til annoncering og scene (skib).  

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at koncerten er netværks- og dialogskabende samt bydelsrelateret i og med
den finder sted i Indre By. Koncerten falder ind under fokusområderne ”events”, ”metropolkultur” og
”borgerinddragelse”. Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementet med
en underskudsgaranti

Puljegruppens anbefaling
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Arbejdsgruppen anbefaler et NEJ til det ansøgte beløb på 30.000 kr. til en koncert ombord på
Christianshavns Søspejderes Skib Skibladner II, som afholdes den 4. juni 2019 ud for Den Sorte
Diamant. Koncerten er en del KLANG Festival 2019, som afholdes på Søren Kirkegaards Plads. Det
vurderes, at det ansøgte beløb udgør en for stor del af lokaludvalgets samlede budget, hvorfor
tildeling af midler prioriteres til andre arrangementer.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til KLANG – Copenhagen Avantgarde Music Festival på en
ansøgning på 30.000 kr. til en koncert ombord på Christianshavns Søspejderes Skib Skibladner II,
som afholdes den 4. juni 2019 ud for Den Sorte Diamant. Koncerten er en del KLANG Festival 2019,
som afholdes på Søren Kirkegaards Plads. Afslaget begrundes med, lokaludvalget vil prioritere
sine penge til andre aktiviteter.

4. Den Grønne Lunge

En borger har ansøgt om 46.109,38 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til udvikling og opførsel af
byrumsinstallationen ”Den Grønne Lunge” på Regnbuepladsen i januar – marts 2019. Den Grønne
Lunge skal symbolisere de miljømæssige og klimatiske udfordringer, som København står overfor –
herunder luftforurening, trafikstøj, affald og skybrud, som sættes overfor sociale udfordringer som
ensomhed, stress og mangel på fællesskab. Den Grønne Lunge skal videre vise behovet for mere
grønt i byen og hvordan, det er muligt at udnytte de steder, der allerede eksisterer, ved at placere en
form for ’levende’ bænk på Regnbuepladsen foran Miljøpunkt Indre By & Christianshavn. Bænken
skal vise løsninger på urbane problemer, fungere som en oase, der indbyder til ophold samt gøre det
muligt hurtigt at søge information i Miljøpunktet, som har til huse netop på Regnbuepladsen. En
eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til honorarer, materialer og evaluering.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at byrumsinstallationen er netværks- og dialogskabende bydelsrelateret i og
med den finder sted i Indre By samt er offentligt tilgængeligt. Installationen falder ind under
fokusområderne ”byudvikling og Udviklingsprojekter”, ”borgerinddragelse” og ”midlertidige byrum”.
Sekretariatet ser intet til hinder for at lokaludvalget støtter projektet. 

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et NEJ til det ansøgte beløb på 46.109,38 kr. til projektet ”Det Grønne
Lunge” til udvikling og opførsel af en byrumsinstallation på Regnbuepladsen i januar – marts 2019.
Det vurderes, at projektet kræver, at man fjerner eksisterende byrumsinventar for at etablere det nye,
ligesom det vurderes, at der andre og mere beboerorienterede pladser, hvor projektet kan indtænkes.
Sidst vurderes det, at det ansøgte beløb er stort til et forholdsvis lille projekt, og at Miljøpunkt Indre
By og Christianshavns skal forpligte sig til at vedligeholde installationen.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning på 46.109,38 kr. til projektet ”Det
Grønne Lunge” til udvikling og opførsel af en byrumsinstallation på Regnbuepladsen i januar – marts
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2019. Afslaget begrundes med, lokaludvalget vil prioritere sine penge til andre aktiviteter, idet
lokaludvalget vurderer

• at projektet kræver, at man fjerner eksisterende byrumsinventar for at etablere det nye
• at der andre og mere beboerorienterede pladser, hvor projektet kan indtænkes. 
• at det ansøgte beløb er stort til et forholdsvis lille projekt
• at Miljøpunkt Indre By & Christianshavns vil blive forpligtet il at vedligeholde installationen. 

5. Grøn påske med Naturkrea

Clorofille har ansøgt om 27.500 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til drop in workshoppen ”Grøn påske
med Naturkrea”, som afholdes på pladsen foran Kulturhus Indre By tre gange dagligt i fire dage
henover påsken 2019. Workshoppen tager udgangspunkt i det grønne, og der arbejdes specifikt
med, hvordan man kan lave farver med planter og grøntsager, hvordan planter kan forbedre
indemiljø, hvordan det er muligt at lave tandpasta og sæbe af naturmaterialer og hvordan blomster
kan laves om til slik. 
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til leje af bil, materialer, annoncering, planlægning, kort og
honorar.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at workshoppen er netværks- og dialogskabende samt bydelsrelateret i og
med den finder sted i Indre By og at den er offentlig tilgængelig. Workshoppen falder ind under
fokusområderne ”byudvikling og udviklingsprojekter”, ”borgerinddragelse” og ”midlertidige byrum”.
Sekretariatet ser intet til hinder for at lokaludvalget støtter arrangementet. 

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et JA om delvis støtte på 17.500 kr. til ”Grøn påske med Naturkrea”, som
afholdes på pladsen foran Indre By Kulturhus tre gange dagligt i fire dage henover påsken 2019. 
Støtten øremærkes til materialer samt annoncering og PR, og der opfordres til at man låner en
ladcykel hos Miljøpunkt Indre By & Christianshavn til transport.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Clorofille tilsagn om 17.500 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til ”Grøn
påske med Naturkrea”, som afholdes på pladsen foran Kulturhus Indre By henover påsken 2019.
Støtten øremærkes til materialer samt annoncering og PR. Lokaludvalget støtter ikke med det
ansøgte beløb på 27.500 kr., da det ikke ønsker at give støtte til de øvrige poster i ansøgerens
budget. Lokaludvalget opfordrer ansøger til at låne en ladcykel hos Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn til transport.

6. Kvindestemmer 2019

Folkevirke har ansøgt om 6.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til projektet ”Kvindestemmer 2019”,
som afholdes den 9. marts 2019 på Hotel Cecil i Niels Hemmingsens Gade. Det er 13. gang, at
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projektet gennemføres i et samarbejde mellem Folkevirke, Kvindelige Kunstneres Samfund, Dansk
Blindesamfunds Kvinder og Kvinder i Musik. Hensigten med projektet er at sætte fokus på skabende
kvinder inden for forskellige kunstarter – herunder musik, litteratur og billedkunst. Der regnes med
8.000 kr. i entréindtægter og 400 kr. i salg af mad og drikkevarer. En eventuel støtte fra lokaludvalget
vil gå til lokaleleje og honorarer.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at projektet er netværks- og dialogskabende samt bydelsrelateret i og med det
finder sted i Indre By. Projektet falder ind under fokusområdet ”events”. Sekretariatet ser intet til
hinder for, at lokaludvalget støtter projektet med en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et NEJ til det ansøgte beløb på 6.000 kr. til projektet ”Kvindestemmer
2019”, som afholdes den 9. marts 2019 på Hotel Cecil i Niels Hemmingsensgade 10. Det er 13. gang
at projektet gennemføres, hvorfor der gives et afslag, da lokaludvalget jf. retningslinjerne ikke støtter
tilbagevendende arrangementer.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Folkevirke på en ansøgning på 6.000 kr. til projektet
”Kvindestemmer 2019”, som afholdes den 9. marts 2019 på Hotel Cecil i Niels Hemmingsens Gade.
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget i udgangspunktet ikke give støtte til tilbagevendende
arrangementer.

7. Fringe Jazz Fest

JBL Music/ V. Johan Bylling Lang har ansøgt om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til festivalen
”Fringe Jazz Fest”, som afholdes i perioden 5. til 14. juli 2019 i Pumpehuset. Hensigten med
jazz-festen er at få præsenteret musikkultur fra New Orleans, hvor den udadvendte del af jazzgenren
hører hjemme, og gøre op med fordomme om at genren er gammeldags og indadvendt. Det vil være
muligt at opleve traditionel jazz, swing, funk, blues og brassband. Det vil også være muligt at opleve
mere almindelige koncerter, crosscovers, tribute koncerter, workshops, artist talks, nattefester,
streetparade, bingo og quiz i byrummet i Indre By. Der regnes med 350.000 kr. i entréindtægter i
forbindelse med koncerter og nattefester i Sort Sal. Øvrige aktiviteter vil være gratis. En eventuel
støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at jazz-festen er netværks- og dialogskabende samt bydelsrelateret i og med
den finder sted i Indre By. Jazz-festen falder ind under fokusområderne ”metropolkultur” og ”events”.
Sekretariatet ser intet til hinder for at lokaludvalget støtter jazz-festen med en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling
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Arbejdsgruppen anbefaler et NEJ til det ansøgte beløb på 30.000 kr. til festivalen ”Fringe Jazz Fest”,
som afholdes i perioden 5. til 14. juli 2019 i Pumpehuset, da lokaludvalget jf. retningslinjer for tildeling
af puljemidler ikke støtter tilbagevendende arrangementer. Endvidere vurderes det, at ikke har alle
har adgang til, da der tages entré.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til JBL Music/ V. Johan Bylling Lang på en ansøgning om 30.000
kr. til festivalen ”Fringe Jazz Fest” 5.-14. juli 2019 i Pumpehuset. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter tilbagevendende arrangementer og med, at
lokaludvalget vurderer, at festivalen ikke er offentlig tilgængelig, når der tages entré.

8. Søerne synger

En borger har ansøgt om 25.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til arrangementerne ”Søerne
synger”, som afholdes omkring Skt. Jørgens Sø fem søndage i januar – februar 2019 med start den
13. januar. Hensigten med arrangementerne er at skabe natur- og kulturoplevelser med søerne som
udgangspunkt samt skabe fællesskaber med sang. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til
udarbejdelse af sange, materiale, PR og fakler.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at arrangementerne er bydelsrealteret, netværks- og dialogskabende falder
ind under fokusområdet ”events”. Sekretariatet ser intet til hinder for at lokaludvalget støtter
arrangementerne.

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et JA om delvis støtte på 15.000 kr. til arrangementet ”Søerne synger”,
som afholdes omkring Skt. Jørgens Sø fem søndage i januar – februar 2019 med start den 13.
januar. Det vurderes, at arrangementet hviler på frivillighed, og at arrangementet har stor interesse
for Indre Bys borgere ligesom der er adgang for alle. Støtten øremærkes til: 7.500 kr. til annoncer,
2.500 kr. til udarbejdelse af sange og 5.000 kr. til fakler.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om støtte på 15.000 kr. til arrangementerne ”Søerne
synger”, som afholdes omkring Skt. Jørgens Sø fem søndage i januar – februar 2019. Støtten
øremærkes til: 7.500 kr. til annoncer, 2.500 kr. til udarbejdelse af sange og 5.000 kr. til fakler.
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 25.000 kr., da det ikke ønsker at give støtte til
de øvrige poster i ansøgerens budget.

9. Gratis mad til hjemløse

Hugs & Food – værested for hjemløse har ansøgt om 48.748,75 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til
indkøb af en ny industriovn til værestedet Hugs & Food (tidligere den Sorte Gryde), der er et
bespisningstilbud til byens hjemløse. Værestedet serverer dagligt 50 portioner mad og siden 2017 er
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det blevet til 13.000 måltider. Den nuværende industriovn trænger til at blive udskiftet, så det fortsat
er muligt at lave mad til byens hjemløse. Det gratis måltid mad er en måde for værestedets
socialarbejdere til at komme i kontakt med de hjemløse. Desuden er det værestedets oplevelse, at de
hjemløse kun får et måltid på en dag, hvorfor det vigtigt at maden næringsmæssigt indeholde det
nødvendige.  En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til indkøb af en industriovn. 

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at værestedets funktion og tilbud er netværks- og dialogskabende samt
bydelsrelateret i og med dets aktiviteter finder sted i Indre By, ligesom det falder ind under
fokusområdet ”særlige grupper/ udsatte grupper”. Sekretariatet ser intet til hinder for at lokaludvalget
støtter indkøbet af en ny industriovn.

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et JA om det ansøgte beløb på 48.800 kr. til indkøb af en ny industriovn til
værestedet Hugs & Food (tidligere den Sorte Gryde), der er et bespisningstilbud til byens hjemløse. 
Der gøres opmærksom på, at ansøger undersøger muligheden for hos f.eks. H. W. Larsen A/S
Slagterboderne 15 – 21 i Kødbyen, 1716 København V – tlf. 3324 1122, at købe en tilsvarende brugt
for i alt 31.250 kr. 

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver værestedet Hugs & Food tilsagn om 48.748,75 kr. af lokaludvalgets
2019-pulje til indkøb af en industriovn. Lokaludvalget opfordrer ansøger til at undersøge muligheden
for at købe en billigere, brugt industriovn. 

 

10. En Lyshave  

En borger har ansøgt om 23.120 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til værket ”En Lyshave”, der vil blive
sat op under Copenhagen Light Festival i perioden 1.–24. februar 2019 på Knasten på
Havnegade-promenaden. Ca 30 murespande hænges i gummikabler. I spandene er LED-projektører,
der kan skifte farve. Spandene hænger i højderne 30 - 40 cm over belægningen, så de frembringer
forskellige størrelser lyskegler ned på belægningen. Blæsten får værket til at leve. Installationen er
tændt døgnet rundt.
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til udførelse, opsyn, renovation, honorarer, kabel, leje af
stillads, transport og opsætning.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at værket er dialogskabende og offentligt tilgængeligt samt bydelsrelateret i og
med det sættes op i Indre By. Derudover falder værket ind under fokusområderne ”midlertidige
byrum” og ”events”.  Sekretariatet ser intet til hinder for at lokaludvalget støtter værket.

Puljegruppens anbefaling
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Arbejdsgruppen anbefaler et NEJ til det ansøgte beløb på 23.120 kr. til værket ”En Lyshave”, der vil
blive opsat under Copenhagen Light Festival i perioden fra den 1. – 24. februar 2019, da
Copenhagen Light Festival modtager støtte med henblik på ikke at støtte separate arrangementer.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning på 23.120 kr. værket ”En
Lyshave”, der indgår i Copenhagen Light Festival i perioden 1. – 24. februar 2019. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget støtter Copenhagen Light Festival overordnet, hvorfor det ikke
ønsker at støtte separate værker under festivalen.

11. ’Mega Rum Mellem Blocks’

Sarapictura har ansøgt om 28.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til lysinstallationen ”Mega Rum
Mellem Blocks”, som vil blive opsat under Copenhagen Light Festival i perioden 1. – 17. februar 2019
i Havnegade. Hensigten med værket er at skabe en sanseoplevelse, som er en leg med lys og
skygge, hvor geometri og todimensionelle figurer bliver til tredimensionelle tegninger. Figurerne, som
er i farver, vil blive hængt i stålwire i et stativ sammen med 4-6 spotlights, hvor de vil bevæge sig og
skabe foranderlige silhuetter ud på pladsen og vandet ved Havnegade. En eventuel støtte fra
lokaludvalget vil gå til laserskæring + plexiglas, wire, lamper, værktøj, lift til op- og nedtagning og
transport af værker.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at værket er dialogskabende og offentligt tilgængeligt, samt bydelsrelateret i
og med det sættes op i Indre By. Værket falder ind under fokusområderne ”midlertidige byrum” og
”events”. Sekretariatet ser intet til hinder for at lokaludvalget støtter værket.

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et NEJ til det ansøgte beløb på 28.800 kr. til lysinstallationen ”Mega Rum
Mellem Blocks”, som vil blive opsat under Copenhagen Light Festival i perioden fra den 1. – 17.
februar 2019 i Havnegade. da Copenhagen Light Festival modtager støtte med henblik på ikke at
støtte separate arrangementer.

Formandens indstilling 
At Indre By Lokaludvalg giver Sarapictura afslag på en ansøgning på 28.800 kr. til lysinstallationen
”Mega Rum Mellem Blocks”, som vil blive opsat under Copenhagen Light Festival i perioden 1. – 17.
februar 2019 i Havnegade. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget støtter Copenhagen Light
Festival overordnet, hvorfor det ikke ønsker at støtte separate værker under festivalen.

 

12. IN THEIR OWN WRITE – EUROPEAN EDITION

Teaterforeningen IN THEIR OWN WRITE har ansøgt om 41.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til
projektet ”IN THEIR OWN WRITE – EUROPEAN EDITION”, som vises i uge 35 og 36 i 2019 i
Københavns Rådhussal. 
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Hensigten med projektet er gennem en udstilling af dansefotografier, liveperformances og et katalog
at formidle dansen som kunstform til et så bredt publikum som muligt. I Rådhussalen vises
dansefotografier i storformat kombineret med professionelle performances. På Rådhuspladsen og
Regnbuepladsen planlægges der flashmobs med frivillige fra dansemiljøet. En eventuel støtte fra
lokaludvalget vil gå til udgifter til teknik, opstilling af udstillingsmoduler, dansefolie og
arbejdsskadeforsikring til de optrædende.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at projektet er netværks- og dialogskabende og offentligt tilgængeligt, samt
bydelsrelateret i og med det finder sted i Indre By. Projektet falder ind under fokusområderne
”metropolkultur” og ”events”. Sekretariatet ser intet til hinder for at lokaludvalget støtter projektet.

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et NEJ til det ansøgte beløb på 41.000 kr. til projektet ”IN THEIR OWN
WRITE – EUROPEAN EDITION”, som vises i uge 35 og 36 i 2019 i Københavns Rådhussal, da
midlerne ønskes prioriteres til at andre formål.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Teaterforeningen IN THEIR OWN WRITE afslag på en ansøgning på
41.000 kr. til projektet ”IN THEIR OWN WRITE – EUROPEAN EDITION”, som vises i uge 35 og 36 i
2019 i Københavns Rådhussal. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ønsker at prioritere sine
midler til andre formål.

13. Byg en fantastisk fortælling

En borger har ansøgt om 10.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til workshoppen ”Byg en fantastisk
fortælling”, som afholdes på Københavns Hovedbibliotek den 17. marts 2019. Workshoppen er rettet
mod børn i alderen 2 – 12 år og arbejder mellem litteratur, arkitektur og billedkunst. Workshoppen vil
forsøge at skærpe børns nysgerrighed og skabertrang omkring fortællinger og biblioteket som rum,
hvor man kan opleve og blive inspireret af fortællinger – og måske en dag selv skabe en. En eventuel
støtte fra lokaludvalget vil gå til arrangørløn, materialer og transport.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at workshoppen er netværks- og dialogskabende og offentligt tilgængelig samt
bydelsrelateret i og med den finder sted i Indre By. Workshoppen falder ind under fokusområderne
”events” og "Udsatte grupper/særlige grupper". Sekretariatet ser intet til hinder for at lokaludvalget
støtter workshoppen.

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et Ja om delvis støtte på 5.000 kr. til workshoppen ”Byg en fantastisk
fortælling”, som afholdes på Københavns Hovedbibliotek den 17. marts 2019. Støtten øremærkes til
tryk/ materialer og transport. Samtidig opfordres biblioteket til at betale honoraret.

Formandens indstilling
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At Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om støtte på 5.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til
workshoppen ”Byg en fantastisk fortælling”, som afholdes på Københavns Hovedbibliotek den 17.
marts 2019. Støtten øremærkes til tryk/ materialer og transport. Lokaludvalget støtter ikke med det
ansøgte beløb på 10.000 kr. fordi det ikke ønsker at give støtte til arrangørløn. Lokaludvalget
opfordrer biblioteket til at betale honoraret.

14. Dido og Aeneas – undervisningsforløb og operaproduktion for og med unge

Sing In Body har ansøgt om 45.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til projektet ”Dido og Aeneas –
undervisningsforløb og operaproduktion for og med unge”. Et forløb, der påbegyndtes i september
2018 med auditions efterfulgt af et undervisningsforløb, som slutter af med en opera, der opføres tre
gange den 8. -10. februar 2019 på Glyptoteket. Projektet tilbyder et professionelt undervisningsforløb,
hvor elever bliver trænet i drama og sang med fokus på karakterarbejde, frasering og dramatisk
nærvær. Forløbet vil munde ud i operaproduktionen ”Dido og Aeneas”. Der regnes med 36.000 kr. i
billetindtægter, 24.000 kr. i deltagergebyr og 40.000 kr., der kommer fra egenfinansiering.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at projektet er netværks- og dialogskabende samt bydelsrelateret i og med det
finder sted i Indre By. Projektet falder ind under fokusområderne ”events” og ”metropolkultur”.
Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter projektet.

Puljegruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler et NEJ til det ansøgte beløb på 45.000 kr. til projektet ”Dido og Aeneas –
undervisningsforløb og operaproduktion for og med unge”. Det vurderes, at projektet er sympatisk,
men også at målgruppen er smal, hvorfor størstedelen af Indre Bys borgere ikke vil få glæde af
projektet.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Sing In Body afslag på en ansøgning på 45.000 kr. til projektet ”Dido
og Aeneas – undervisningsforløb og operaproduktion for og med unge”. Afslaget begrundes med, at
målgruppen er smal, hvorfor størstedelen af Indre Bys borgere ikke vil få glæde af projektet.

 

Økonomi

Rammen for puljeansøgninger i 2019 er på 300.000 kr. og lokaludvalget har hidtil disponeret 21.900
kr. Hvis indstillingerne følges, vil der være disponeret for yderligere 86.300 kr. af 2019-puljen.  

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøger om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.
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Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på en ansøgning om 29.500
kr. til arrangementerne ”Fyraftentalks” på Nikolaj Plads 27 den 30. januar, 5. marts, 2. april, 8. maj og
12. juni 2019. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at arrangementerne henvender sig
til en begrænset målgruppe. 

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på en ansøgning på 24.000
kr. til koncerterne ”Univers på Vers – På tværs af generationer”, hvor den ene koncert afholdes på
Rosenborgcentret og den anden på Nybodergården i løbet af foråret 2019. Afslaget begrundes med,
at lokaludvalget vurderer, at hovedparten af det ansøgte beløb vil gå til honorarer.

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til KLANG – Copenhagen Avantgarde
Music Festival på en ansøgning på 30.000 kr. til en koncert ombord på Christianshavns Søspejderes
Skib Skibladner II, som afholdes den 4. juni 2019 ud for Den Sorte Diamant. Koncerten er en del
KLANG Festival 2019, som afholdes på Søren Kirkegaards Plads. Afslaget begrundes med,
lokaludvalget vil prioritere sine penge til andre aktiviteter.

4. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på en ansøgning på
46.109,38 kr. til projektet ”Det Grønne Lunge” til udvikling og opførsel af en byrumsinstallation på
Regnbuepladsen i januar–marts 2019. Afslaget begrundes med, lokaludvalget vil prioritere
sine penge til andre aktiviteter, idet lokaludvalget vurderer

• at projektet kræver, at man fjerner eksisterende byrumsinventar for at etablere det nye
• at der andre og mere beboerorienterede pladser, hvor projektet kan indtænkes. 
• at det ansøgte beløb er stort til et forholdsvis lille projekt
• at Miljøpunkt Indre By & Christianshavns vil blive forpligtet il at vedligeholde installationen. 

5. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Clorofille tilsagn om 17.500 kr. af lokaludvalgets
2019-pulje til ”Grøn påske med Naturkrea”, som afholdes på pladsen foran Kulturhus Indre
By henover påsken 2019. Støtten øremærkes til materialer samt annoncering og PR. Lokaludvalget
støtter ikke med det ansøgte beløb på 27.500 kr., da det ikke ønsker at give støtte til de øvrige poster
i ansøgerens budget. Lokaludvalget opfordrer ansøger til at låne en ladcykel hos Miljøpunkt Indre
By & Christianshavn til transport. 

6. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Folkevirke på en ansøgning om 6.000
kr. til projektet ”Kvindestemmer 2019”, som afholdes den 9. marts 2019 på Hotel Cecil i
Niels Hemmingsens Gade. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget i udgangspunktet ikke give
støtte til tilbagevendende arrangementer.

7. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til JBL Music/ V. Johan Bylling Lang på en
ansøgning om 30.000 kr. til festivalen ”Fringe Jazz Fest” 5.-14. juli 2019 i Pumpehuset. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter tilbagevendende arrangementer og
med, at lokaludvalget vurderer, at festivalen ikke er offentlig tilgængelig, når der tages entré.  
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8. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give en borger tilsagn om støtte på 15.000 kr. til
arrangementerne ”Søerne synger”, som afholdes omkring Skt. Jørgens Sø i 2019. Støtten
øremærkes til: 7.500 kr. til annoncer, 2.500 kr. til udarbejdelse af sange og 5.000 kr. til fakler.
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 25.000 kr., da det ikke ønsker at give støtte til
de øvrige poster i ansøgerens budget.

9. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give værestedet Hugs & Food tilsagn om 48.748,75
kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til indkøb af en industriovn. Lokaludvalget opfordrer ansøger til at
undersøge muligheden for at købe en billigere, brugt industriovn. 

10. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på en ansøgning på 23.120
kr. værket ”En Lyshave”, der indgår i Copenhagen Light Festival i perioden 1. – 24. februar 2019.
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget støtter Copenhagen Light Festival overordnet, hvorfor det
ikke ønsker at støtte separate værker under festivalen.  

11. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Sarapictura afslag på en ansøgning på 28.800
kr. til lysinstallationen ”Mega Rum Mellem Blocks”, som vil blive opsat under Copenhagen Light
Festival i perioden 1. – 17. februar 2019 i Havnegade. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget
støtter Copenhagen Light Festival overordnet, hvorfor det ikke ønsker at støtte separate værker
under festivalen. 

12. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Teaterforeningen IN THEIR OWN WRITE afslag
på en ansøgning på 41.000 kr. til projektet ”IN THEIR OWN WRITE – EUROPEAN EDITION”, som
vises i uge 35 og 36 i 2019 i Københavns Rådhussal. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget
ønsker at prioritere sine midler til andre formål.

13. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give en borger tilsagn om støtte på 5.000 kr. af
lokaludvalgets 2019-pulje til workshoppen ”Byg en fantastisk fortælling”, som afholdes på
Københavns Hovedbibliotek den 17. marts 2019. Støtten øremærkes til tryk/ materialer og
transport. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 10.000 kr. fordi det ikke ønsker at
give støtte til arrangørløn. Lokaludvalget opfordrer biblioteket til at betale honoraret. 

14. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Sing In Body afslag på en ansøgning på 45.000
kr. til projektet ”Dido og Aeneas – undervisningsforløb og operaproduktion for og med unge”. Afslaget
begrundes med, at målgruppen er smal, hvorfor størstedelen af Indre Bys borgere ikke vil få glæde af
projektet.
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INDRE BY LOKALUDVALG

18.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2018-pulje, januar 2019 (2019-0003334)

Indre By Lokaludvalg skal tage en status på dets 2018-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager status på lokaludvalgets økonomi til efterretning. Se bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets økonomi til efterretning. Se
bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

 

Beslutning

Lokaludvalget tog status på lokaludvalgets økonomi til efterretning.

Bilag
1. Økonomioversigt 2018
2. Puljeansøgninger 2018
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3. Borgerdialogaktiviteter 2018
4. Egne projekter 2018
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INDRE BY LOKALUDVALG

19.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2019-pulje, januar 2019 (2019-0003339)

Indre By Lokaludvalg skal tage en status på dets 2019-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager status på lokaludvalgets økonomi til efterretning. Se bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets økonomi til efterretning. Se
bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

Lokaludvalget tog status på lokaludvalgets økonomi til efterretning.

Bilag
1. Økonomioversigt 2019
2. Puljeansøgninger 2019
3. Borgerdialogaktiviteter 2019
4. Egne projekter 2019
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INDRE BY LOKALUDVALG

20.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, januar 2019 (2019-0003349)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager hans håndtering af henvendelser til lokaludvalget til efterretning jf.
løsningsafsnittet

Problemstilling

Se nedenfor.

Løsning

1. Gademusikanter ved Rundetårn og på Kultorvet

Med mail den 7. og 27. november 2018 skrev en borger til formanden og til lokaludvalget at Kultorvet
og pladsen ved Trinitatis/Rundetårn er hårdt belastet af gademusikanter. Især Lyden går direkte ind i
lejlighederne. Hun oplyste, at gademusikanterne ikke overholder regler om forstærker, tidspunkter
etc. Hun bad om lokaludvalgets hjælp.

Sekretariatet bad den 6. december 2018 Teknik- og Miljøforvaltningen svare hende og lokaludvalget.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 4. januar 2019, at man har stor forståelse for, at det kan
være generende med højlydt og langvarig musiceren, hvilket også er baggrunden for at forvaltningen
har udformet retningslinjer for gademusikanter. Forvaltningen er enig i, at Købmagergade, herunder
Kultorvet og pladsen ved Rundetårn, på mange områder er at sidestille med Strøget bl.a. når det
gælder omfanget af gademusikanter. I de gældende retningslinjer for gademusikanter og i
Strøgmanualen er disse områder dog ikke nævnt som en del af Strøget – og er derfor at betragte
som Øvrig by.

Forvaltningen vil tage borgerens ønsker om at få Købmagergade inklusiv pladsen ved Rundetårn og
Kultorvet omfattet af de samme retningslinjer som Strøget i betragtning ved en evt. fremtidig
revidering af retningslinjerne.
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Forvaltningen gør opmærksom på, at politiet er den myndighed, som skal håndhæve de gældende
vilkår overfor gademusikanter, der spiller ureglementeret.

 

2. Afskaffelse af understøttelse af frivilliges projekter

Med mail den 21. december 2018 skrev Teknik- og Miljøforvaltningen til alle lokaludvalg, at som led i
en større runde besparelser har Teknik- og Miljøudvalget valgt at skære i understøttelsen af de
frivillige projekter. Det betyder, at forvaltningen ikke længere kan understøtte frivillige i byen.

Alle frivilligprojekterne har været koordineret og administreret af en medarbejder i forvaltningen, som
har sikret samspillet mellem projekterne og driften i områderne omkring dem. Den koordinering og
administration har været en nødvendig forudsætning for at forvaltningen kunne have projekterne.
Stillingen bliver nedlagt fra årsskiftet som konsekvens af besparelserne. Derfor er forvaltningen nødt
til at opsige samarbejdet med projekterne fra årsskiftet. For de fleste projekters vedkommende
betyder det, at samarbejdet ophører med udgangen af 1. kvartal 2019. For et mindre antal projekters
vedkommende er opsigelsesfristen længere, dog senest til udgangen af 2019.

I forbindelse med at aftalerne ophører, har forvaltningen bedt projekterne om at rydde de arealer, der
har været benyttet, for eventuelle redskaber, materialer og lignende. Forvaltningen fører arealet
tilbage til almindelig drift, og kan ikke love at efterladte genstande vil blive gemt og opbevaret.

I Indre By drejer det sig om projekterne "Bier Classens Have" og "Højbede Sankt Pauls Plads".

Projektet "Højbede Sankt Pauls Plads" .er støttet af lokaludvalget som et "Eget projekt". Sekretariatet
vil orientere borgerne, der driver projektet, om Teknik- og Miljøudvalgets beslutning.

Frivillige i Bispebjerg har med mail den 27. december 2018 og den 4. januar 2019 opfordret de
frivillige, der driver de 39 frivilligprojekter, som sagen drejer sig om,  til at være medunderskriver på
en henvendelse til Teknik og Miljøudvalget om at genoverveje beslutningen. 
Sekretariatet vil sende opfordringen videre til borgerne, der driver Projektet "Højbede Sankt Pauls
Plads".

 

3. Løvstræde og Valkendorfsgade

Med mail den 19. december 2018 orienterede Teknik- og Miljøforvaltningen om en partshøring
af ejere af og erhvervsdrivende i ejendomme i Løvstræde og Valkendorfsgade om ombygning af
disse gaders forløb i mellem Købmagergade og Niels Hemmingsens Gade. Der er mulighed for at
komme med bemærkninger. Fristen er den 7. januar 2019.

Løvstræde og Valkendorfsgade indlemmes i gågadenettet og får samme trafikale betingelser som
eksempelvis Købmagergade. Der laves bredere handicapvenlig gangzone langs facade og jævn
belægning fra facade til facade som lignende sidegader til Strøget og Købmagergade. Der
nedlægges seks p-pladser i Løvstræde og fjorten p-pladser i Valkendorfsgade. Der tilføres flere
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cykelparkeringspladser så der i Løvstræde vil være 55 offentlige pladser og 35 i Valkendorfsgade.
Løvstræde ensrettes fra Niels Hemmingsens Gade til Købmagergade.

Ombygningen er planlagt til at foregå over 4-5 mdr. i løbet af sent forår og sommer 2019.

 

Økonomi

Intet.

 

Videre proces

Se ovenfor.

 

Beslutning

Bent Lohmann oplyste om nr. 1. "Gademusikanter ved Rundetårn og på Kultorvet", at lokaludvalget
vil få en indstilling med en henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget og politiet om, at reglerne for
gademusik på Strøget også skal gælde for Købmagergade, Kultorvet og den sydlige del af
Frederiksborggade. Han oplyste også, at Teknik- og Miljøforvaltningen holder en offentlig workshop
den 30. januar 2019 kl. 15-18 om bedre byrum på Kultorvet.

Lokaludvalget tog formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til efterretning jf.
løsningsafsnittet og ovenfor.
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INDRE BY LOKALUDVALG

21.  Meddelelser (2019-0002487)

Beslutning
Turismen

Bent Lohmann oplyste, at han har udtalt sig til Politiken om turismen i Indre By; at der er behov for en
debat om hvilken slags turisme, vi vil have i København.

Borgermøde om Nybrogade-projektet og metroforpladsen på Gl. Strand

Bent Lohmann oplyste, at lokaludvalget er vært for et borgermøde den 21. januar 2019 kl. 19 i
Kunstforeningen Gl. Strand om Nybrogade-projektet og metroforpladsen på Gl. Strand. Teknik- og
Miljøforvaltningen fortælle om Nybrogade, og det forventes at Metroselskabet kommer og fortæller
om Gl. Strand.

 

Borgermøde om ny biblioteksplan

Bent Lohmann oplyste, at Kultur- og Fritidforvaltningen, Østerbro Lokaludvalg og Indre By
Lokaludvalg er vært for et borgermøde den 4. februar 2019 kl. 19 på Østerbro Bibliotek om den nye
biblioteksplan.

 

Lokalplanforslag for Ll. Kongensgade-karreen

Bent Lohmann oplyste, at formandskabet har vurderet, at lokaludvalget ikke behøver at indsende et
høringssvar om denne sag. 

På forslag fra Jep Loft bad lokaludvalget formanden takke Teknik- og Miljøforvaltningen for
inddragelsen af lokaludvalget i sagen og for lokalplanforslaget.

Botanisk Have

Lokaludvalget bad Ingolf Ibus deltage i formandens møde med direktøren for Statens Naturhistoriske
Museum  om Botanisk Have.

Vesterport Banegrav

Lokaludvalget drøftede kort status på sagen om Vesterport Banegrav.

Bevarende lokalplaner
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Lokaludvalget drøftede kort, hvad det kan gøre for at fremme forslaget om bevarende lokalplaner i
Middelalderbyen.

Magstræde

Lokaludvalget bad formanden spørge Teknik- og Miljøforvaltningen, hvad projektet vedr. Magstræde,
som er udsat med anlægsstoppet, drejer sig om.

Nattelivsværter

Lokaludvalget drøftede kort, hvilke beføjelser nattelivsværterne, som kommunen sætter ind i en
periode i 2019, har.
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INDRE BY LOKALUDVALG

22.  Eventuelt

Beslutning
Intet.

 

________________________________________________________________________________________________________

OM MØDET

Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 22.08.

 

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
17. Puljeansøgninger, januar 2019
18. Status på lokaludvalgets 2018-pulje, januar 2019
19. Status på lokaludvalgets 2019-pulje, januar 2019
3. Orientering om Metropolis-projektet
4. Høringssvar om revision af ”Forskrift for udendørs musikarrangementer i Københavns Kommune”
5. Høringssvar om monument for Inger Christensen i Østre Anlæg
6. Principper for kunst i Indre Bys byrum
7. Gavlmalerier
8. Udeserveringer i Indre By
9. Reklameskilte foran butikker
10. Åbningen af Vester Voldgade ved Strøget
11. Cykelgader på tværs af bydele
12. Ønskeliste til "Overførselssagen" og til kommunens budget for 2020
13. Udpegning af medlem til bestyrelsen for Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
14. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
15. Borgerdialog om "tillæg nr. 1 til lokalplan "Studiestræde" 
16. Partnerskaber om renholdelse
20. Henvendelser til lokaludvalget, januar 2019 
21. Meddelelser 
22. Eventuelt
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Mødedeltagere

Beboerrepræsentationen Nansensgade 47 Bent Lohmann
Rådet for Bæredygtig Trafik Kjeld A. Larsen
Tivolis Venner Jep Loft
Miljøpunkt Indre By & Christianshavn Marietta Bonnet
A/B Hjørnehuset, Øster Farimagsgade 75 / Zinnsgade 2 Anton Ørnbo Skovle
Stræderne og Strøgets Beboerforening Lotte Juul Nielsen
Husejerforeningen ved Øster Farimagsgade (Kartoffelrækkerne) Ingolf Ibus
Nørre Kvarter Beboerforening Sally Mountfield
Trafikforeningen Webersgade Hans-Henrik Tind Ohlsen
Gammelholm Beboerforening Ole Bang
Bo Bedre Bedst Susan Brinck
Socialdemokratiet Lars Vedel Jørgensen
Radikale Venstre Steen Juhl Olesen
Konservativt Folkeparti Peter Stakemann
Socialistisk Folkeparti Jan Frederik Hansen
Enhedslisten Gunna Starck
Alternativet Lise Smørum

Fraværende med afbud

Dorthe Lindberg. Hendes suppleant Lars Vedel Jørgensen deltog i stedet.
Hannibal C. Holt. Hans suppleant Lotte Juul Nielsen deltog i stedet.
Jens Erik Frandsen og hans suppleant.
Louise Hansen og hendes suppleant.
Ulla Ekberg. Hun har ingen suppleant.
Jens Vexø. Afbuddet kom for sent til at suppleanten kunne indkaldes.
Lean Milo. Afbuddet kom for sent til at suppleanten kunne indkaldes.

 

Fraværende i  mødet

Marietta Bonnet ankom til mødet kl. 18.33 under behandlingen af dagsordenens punkt 1.
Peter Stakemann ankom til mødet kl. 18.42 under behandlingen af dagsordenens punkt 3.
Jep Loft forlod mødet kl. 19.20-19.27 under behandlingen af dagsordenens punkt 4.

____________________________________________________________________________________________________

NÆSTE MØDE

Næste møde i Indre By Lokaludvalg holdes torsdag den 7. februar 2019 kl. 18.30-22.00 i MBK
Kursuslokale, Pilestræde 61.
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